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Posvet o 
gospodarskih vprašanjih 

Oceniti posledice vseh sprejetih stabilizacijskih 
ukrepov in akcije v sleherni delovni sredini povezati 

z zaključnimi računi in poglabljanjem samouprav-
nih odnosov 

V Celju je bil minuli torek 
posvet predstavnikov osmih 
občin celjske regije, katerega 
namen je bil proučiti proble-
matiko izplačevanja osebnih 
dohodkov v nekaterih 
tozdih in oceniti gospodarje-
nja prvega polletja letos na 
širšem celjskem območju. 

Ker se v nekaterih tozdih na 
tem področju srečujejo s te-
žavami pri zagotavljanju 
sredstev za osebne dohodke 
so v razpravi poudarili, daje 
treba v dolgoročnejših priza-

devanjih za stabilnejše 
gospodarjenje takoj pristopi-
t i k razrešitvi tega vprašanja 
tam kjer je odprto. Prav ta-
ko je potrebno povsod (oce-
niti posledice vseh sprejetih 
stabilizacijskih ukrepov in te 
akcije v sleherni delovni sre-
dini povezati z zaključnimi 
računi in poglabljanjem 
samoupravnih odnosov.) Po-
spešiti je treba tudi akcijo 
vračanja viškov sredstev v 
nekaterih samoupravnih in-
teresnih skupnostih nazaj v 
združeno delo. 

Tudi počitniški dom? 
V GIP V E G R A D Velenje nimajo zadosti lastnih zmoglji-
vosti za letovanje delavcev — Na Malem Lošir :u, Vrsarju 
in v Piranu imajo prikolice za letovanje, v Ankaranu pa 

tudi počitniško hišico 
Sindikalna organizacije v gradbe-

no industrijskem podjetju Vegrad 
Velenje si prizadeva, da bi njihovi 
delavci, ki delajo v izredno težkih 
delovnih pogojih, saj so izpostavljeni 
vročini in mrazu, kar najbolj korist-
no izrabili čas letnih dopustov. 
Imenovali so komisijo, ki si priza-
deva, da bi delavcem pomagala pri 
l e tovanja Žal pa razpolagajo mnogo 
premalo mest. Na voljo imajo le 
petnajst prikolic za letovanje. Te so 
postavili na Malem Lošinju, Vrsarju 
in v Ankaranu. Tam imajo še po-
čitniško hišico, kjer je prostora za 
dve družini To seveda ni dovolj za 
tako številčen kolektiv. Zaradi tega 
so morali izdelati pravilnik, po ka-
terem imajo prednost pri letovanju 
tisti delavci, ki še nikoli niso letovali 
ali pa so letovali pred več leti Za-
nimanje za koristno izrabo letnega 
dopusta je izredno veliko, zaradi 
tega razmišljajo o dodatnih zmoglji-
vostih. Do naslednje sezone bi radi 
nabavili še pet prikolic. Vendar vseh 

potreb s tem še vedno ne bomo po-
krili. Počitniške prikolice bodo 
kupovali tudi v prihodnje, razmišlja-
jo pa o gradnji počitniškega doma 
nekje ob Jadranski obali. 

M. T. 

Maksimiranje cen 
Izvršni svet skupščine občine Velenje sprejel odredbo o 
določitvi najvišjih cen oziroma maksimiranje tistih cen, 
ki sodijo v pristojnost občinske skupščine in sicer na 

ravni, ki je veljala 3. avgusta letos 

Prizadevni turistični delavci na Ljubnem ob Savinji so minulo 
soboto in nedeljo pripravili že 19. Flosarski bal po vrsti. Zavidanja 
vredna tradicija narodopisnega značaja. Ob vsem seveda ni manjtal 
pravi flosarski krst. Flosar pač mora bi t i moker od zunaj ( in 
znotraj). - Več o tem preberite na 4. strani. Foto: J. P. 

Pretekli torek so se člani iz-
vršnega sveta skupščine občine 
Velenje sestali na 35. redni seji 
Največ pozornosti so namenili 
informaciji o gibanju cen v letu 
1979 in ukrepom, k i naj bi to 
gibanje obdržali v začrtanih 
okvirih. V zvezi s tem so spre-

B R I G A D I R J I 
O D Š L I 

N A K O B A N S K O 
V nedeljo, 5. avgusta je odšla 

naša stalna brigada Karel 
Destovnik-Kajuh na zvezno 
mladinsko delovno akcijo Ko-
bansko 79. V brigadi je pet-
deset mladincev, ki bodo na 
Kobanskem ostali 21 dn i 
Komandant te mladinske delov-
ne brigade, ki se bo poskušala 
izkazati tudi na Kobanskem, je 
Vito Aleksič. 

PRISPEVEK 
Z A D O G R A D I T E V 

P R I Z I D K A 
Na predlog izvršilnega odbo-

ra in odbora za družbeno po-
moč je skupščina samoupravne 
interesne skupnosti občine Ve-
lenje sklenila dodeliti 4 milijone 
dinajrev za dograditev prizidka 
domu za organizirano varstvo 
odraslih Velenje. 

Prvič tudi za rudarje kolektivni dopust 
2e prve ocene potrjujejo upravičenost in smotrnost odločitve o kolektivnem dopustu — Julija so nakopali velenjski 
rudarji 195.000 ton premoga, oziroma v poprečju po 8.863 ton na dan - po 10. avgustu se bo proizvodnja 

normalizirala v vsem premogovniku 

Na rudniku lignita Velenje so 
se letos prvič odločili, da bodo 
rudaiji odšli na kolektivni do-
pust. Izkoristili so ga v dveh 
delih. Rudaiji iz Prelog so bil i 
na dopustu od 1. do 22. julija, 

rudaiji iz temeljnih organizacij 
združenega dela Pesje in Skale 
pa kolektivni dopust zaključu-
jejo prav danes. 

Predstavniki velenjskega 
premogovnika so povedali, da 

Nove naloge mozirskih sindikatov 
.Sindikati mozirske občine so ocenili svoje delo v prvem polletju in dopolnili program za 
drugo — Slabo delo nekaterih vodstev in premajhna vključenost komunistov — Načrt 

terja dosledno uresničitev 

Na zadnji seji predsedstva občin-
skega sveta zveze sindikatov Mo-
zirje, so člani sveta najprej obravna-
vah in sprejeli program priprav na 
konferenco republiškega sveta, prav 
tako pa so sprejeli tudi načrt priprav 
na sklic konferenc osnovnih organi-
zacij sindikata Gornje Savinjske do-
line. Ugotovili so, da vodstva neka-
terih osnovnih organizacij ne delu-
jejo kott bi bilo treba. Predvsem pa 
so poudlarili dejstvo, da so v njihovo 
delo vsse premalo vključeni člani 
zveze kiomunistov. Prav zaradi tega 
bo t reba na prihodnjih konferenca 
osnovnilh organizacij nameniti naj-
več pozcornosti reševanju kadrovskih 
probleimov, zlasti glede na zahtev-
nost nallog, ki jih bodo morali sindi-
kati uresničiti v sedanjem in pri-
hodnjerm obdobju. 

Članii sveta so sprejeli tudi delov-
ni program občinskega sveta zveze 
sindikattov za drugo polletje letoš-
njega le:ta. Na prvo mesto dopolnje-
nega prcograma so postavili nadaljnje 
uresničevanje pomembnih družbe-
nih nalcog, ki so že zajete v delovnem 
prograrmu gornjesavinjskih sindika-
tov in zzahtevajo aktivnost skozi vse 
leto. Seim sodi celoten splet nalog na 

SSSEB̂  

ifšd 
Mamjše poslabšanje, k i bo 

danes i in jutri, bo le kratko-
trajna), saj bo za vikend po-
novnco ugodno in precej son-
čno vvreme. 

področju utrjevanja družbeno-
ekonomskega položaja delavca, 
predvsem pa bo treba izboljšati gos-
podarjenje in zagotoviti ustrezno 
raven odgovornosti delavcev pri 
spremljanju gospodarjenja v vsaki 
delovni sredini Prav tako bo treba 
nadaljevati z uresničevanjem načela 
delitve po delu, se z vso vnemo lotiti 
priprav novih srednjeročnih razvoj-
nih načrtov, utrditi vlogo delavcev 
pri snovanju kadrovske politike, še 
posebej pa bo treba uveljaviti pravo 
vsebino družbeno-ekonomskih od-
nosov v stanovanjskem gospodarstvu 
in na področju zdravstvenega var-
stva delavcev. 

Drugi sklop zajema področje 
utrjevanja vloge, položaja in odgo-
vornosti delavcev pri dejanskem 
uveljavljanju političnega sistema 
samoupravljanja. Pri tem bodo mo-
rali nadaljevati s procesom demokra-
tizacije in kolektivnega dela v zvezi 
sindikatov, krepiti delegatske od-
nose, razvijati sistem informiranja v 
združenem delu in utrjevati od-
govornost delavcev in sindikatov v 
pripravah na splošni ljudski odpor in 
družbeno samozaščito. 

Tretji sklop nalog zajema povsem 
konkretne naloge, katerih uresniče-
vanja se bodo morali zavzeto lotiti 
vse osnovne organizacije in vsi njiho-
vi č lan i To so zlasti ocene demokra-
tizacije odnosov v zvezi sindikatov, 
uveljavljanje stališč delitve po delu,' 
aktivnost pri pripravljanju in spreje-
manju srednjeročnih razvojnih na-
črtov, sprotno ocenjevanje gospo-
darjenja in priprava načrtov za pri-
hodnje leto ter tvorna vključitev v 
akcijo Nič nas ne sme presenetiti in 

občnih zborov osnovnih organizacij 
zveze sindikatov mozirske občine. 

Na vseh teh smernicah in nalogah 
temelji podrobno izdelan in časovno 
opredeljen delovni program občin-
skega sveta zveze sindikatov Mozirje 
in odlašanje doslednega uresniče-
vanja sprejetih nalog mora biti sindi-
kalnim organizacijam povsem tuie. 

JANEZ PLESNIK 

že prve ooene potrjujejo upravi-
čenost in smotrnost odločitve o 
tem, da bi imeli tudi rudaiji ko-
lektivni dopust. Zaposleni na 
rudniku lignita Velenje so tako 
lahko del dopusta organizirano 
preživeli skupaj z družinskimi 
člani, in to v glavni sezoni, ko 
so sicer pogoji za delo v jami, 
zaradi vročine, najtežji 

Nit i na čelih, nit i zaradi 
ugrezov težav med kolektivnim 
dopustom ni bilo. Zadnji dan 
kolektivnega dopusta rudaijev 
iz Preloga je prišlo na mehanizi-
ranem odkopu Dowty do po-
žara, k i pa ni nastal zavoljo 
tega, ker čelo 3 tedne ni napre-
dovalo. Prišlo je do samovžiga 
premoga zaradi še nedodelane 
tehnologije odkopavanja s hori-

zontalno koncentracijo. Požar 
so pogasili in odkop sanirali. 

Škode, z izjemo stroškov gaše-
nja, ni bilo. Pri gašenju požara 
so se izkazali tudi gasilci IGD 
REK ter poklicna gasilska četa 
iz Celja, k i je sodelovala pri ga-
šenju požara s peno. Nerazu-
mljiv pa se zdi velenjskim ru-
darjem postopek predstavnikov 
gasilskega društva Velenje. Ko 
so j ih zaprosili za pomoč pri 
gašenju s peno, so j im pojasnili, 
da morajo imeti peno v rezervi 
za primer, če bi kje gorelo (!). 

Čas kolektivnih dopustov so 
na rudniku lignita Velenje iz-
koristili za temeljite preglede in 
remonte vseh izvažalnih strojev, 

(nadaljevanje na 5. strani) 

jeli odredbo o določitvi naj-
višjih cen oziroma maksimira-
nju tistih cen, ki sodijo v pri-
stojnost občinske skupščine in 
sicer na ravni, ki je veljala 3. 
avgusta letos. Ta odredba stopi 
v veljavo takoj (objavljamo jo v 
celoti na 2. strani), poleg tega 
pa so sprejeli še sklep o ta-
kojšnji oceni stanja na področju 
gibanja cen v občini Velenje in 
o organizaciji posveta z vsemi 
poslovodnimi organi gospodar-
stva naše občine, na katerem 
bodo analizirali razmere in 
predlagali ukrepe, po katerih 
naj bi sledili dogovorjenemu 
gibanju cen. J. K. 

Praznovanje 
šoštanjskih 

gasilcev 
Osrednje slovesnosti ob 
100-letnici tega najstarejšega ga-
silskega društva v Šaleški dolini 
bodo prihodnjo nedeljo, 19. 

avgusta 

V soboto, 18. in v nedeljo, 19. 
avgusta bo v Šoštanju veliko gasilsko 
slavje, na katerem bodo svečano 
proslavili vdik in pomemben delov-
ni jubilej domačih gasilcev. Šoštanj-
sko gasilsko društvo slavi namreč 
letos 100-letnico ustanovitve in je 
najstarejše društvo Šaleške doline. 
Visoki jubilej bodo počastili s pe-
strim prazničnim programom, ki se 
bo pričel v soboto, 18. avgusta zve-
čer s svečano akademijo v šoštanj-
skem kulturnem domu ter bakljado, 
ognjemeti in kresovi V nedeljo pa 
bo na sporedu gasilsko tekmovanje, 
slavnostna seja društva in gasilska 
parada. Več o velikem prazniku 
šoštanjskih gasilcev bomo poročali v 
prihodnji številki Našega časa. 

J. K. 

N O V O I G R I Š Č E 
V S K O R N E M 

Mladinci osnovne organizacije 
ZSMS v krajevni skupnosti Skor-
no-F lor jan bodo jutri, v soboto, 
11. avgusta proslavih novo pomemb-
no delovno zmago. V Skornem, v 
neposredni bližini brunarice, ki je 
postala priljubljeno shajališče mla-
dih, so asfaltirali igrišče za rokomet, 
mah nogomet in košarko, ki so ga 
mladi v krajevni skupnosti S k o r n o -
Florjan že dolgo težko pričakovali. 
Tudi tega so uredili z udarniškim 
delom ter z denarno pomočjo kra-
jevne skupnosti in telesno kulturne 
skupnosti občine Velenje. Slavnost-
no otvoritev igrišča bodo pripravili v 
soboto, 11. avgusta ob 16. uri po-
poldne, s srečanjem v malem nogo-
metu. J. K. 

Velenjski rudaiji si tudi letos prizadevajo, da bi nakopali kar največ lignita. Napovedujejo, da bodo planske naloge (4,5 milijona ton 
lignita) presegli. Največ premoga pošljejo šoštanjskim Termoelektrarnam. (Foto: B. Z.) 
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Sanacijski in stabilizacijski program 
Združeno delo bo razpravljalo o pokritju visoke izgube občinske zdravstvene skupnosti 

Velenje - Zdravstvene organizacije dohodkovno odvisne od gibanja staleža? 

Prejšnji teden sta se na skupni seji 
sešla izvršilni odbor in predsedstvo 
skupščine občine zdravstvene skup-
nosti Velenje. Člani so razpravljali o 
predlogu sanacijskega programa za 
kritja nekritih odhodkov občinske 
zdravstvene skupnosti v letu 1978 in 
sanacijskem programu za uskladitev 
odhodkov s prihodki v letu 1979. 

O veliki izgubi, s katero se srečuje 
občinska zdravstvena skupnost v 
letošnjem letu in o razlogih za 
takšno stanje, smo že pisali v eni 
izmed prejšnjih številk Našega časa. 
Tokrat pa namenimo nekaj besed 
sanacijskemu načrtu, ki so ga obrav-
navali na seji in ki bo v kratkem 
posredovan združenemu delu v 
obravnavo. 

Občinska zdravstvena skupnost 
Velenje, občinska konferenca SZDL 
Velenje in občinski svet zveze sin-
dikatov Velenje so med nekaterimi 
možnimi variantami za odpravo 
nastale izgube v n a š zdravstveni 
skupnosti izbrali naslednjo mož-
nost: občinski zdravstveni skupnosti 
Velenje se dovoli uporabiti sredstva, 
zbrana v SIS družbenih dejavnosti, v 
drugem polletju 1979 v višini 1 od-
stotka prispevne stopnje od kosma-
tih osebnih dohodkov. Predvideni 
presežki samoupravnih interesnih 
skupnosti družbenih dejavnosti, 
zbrani nad dovoljeno uporabo, se 
prenesejo v korist občinske zdrav-
stvene skupnosti. Občinski zdrav-
stveni skupnosti se tudi dovoli zviša-
nje prispevne stopnje za 0,12 od-
stotkov, za enak odstotek pa se 
zniža stopnja prispevka iz kosmatih 
osebnih dohodkov ostalim SIS. 
Občinska zdravstvena skupnost prav 
tako lahko porabi sredstva nad pla-
niranimi ter vsa ostala manjkajoča 
sredstva nadomesti iz sredstev za 
investicije, zbranih v letošnjem letu. 

Ta predlog, ki je očitno naj-
ustreznejši, saj omogoča nadaljnjo 
investicijsko dejavnost občinske 
zdravstvene skupnosti, bodo morali 
seveda odobriti delavci v združenem 
delu. Med temi predlogi pa so po-
dani še nekateri drugi, B jih morajo 
uresničiti uporabniki in občinska 
zdravstvena skupnost. Tako naj bi 
dokončno zaživele tovarniške ambu-
lante, zmanjšalo naj bi se število 
prvih in ponovnih pregledov, v dru-
gem polletju pa bi bik) potrebno 
zmanjšati bolniški stalež za 1 od-
stotek, saj bi takšno znižanje sta-
leža; ta je v nekaterih temeljnih in 
delovnih organizacijah nerazumljivo 

visok, prinesel velik ostanek sredstev. 
V prihodnje bo treba posvetiti večio 
skrb smotrnemu zaposlovanju ter 
pted nastopom dela opraviti potreb-
ne zdravniške preglede. Iz enačiti bo 
potrebno pravice zavarovancev ob-
činske zdarvstvene skupnosti Ve-
lenje (te so sedaj večje), s pravicami, 
ki jih imajo zavarovanci v drugih 
občinskih zdravstvenih skupnostih v 
Sloveniji Ugraditi je potrebno kri-
terije, ki bodo vzpostavili sodvis-
nost dohodkov zdravstvenih delov-
nih organizacij z gibanjem staleža, 
stopnjo hospitalizacije, številom 
pregledov in drugih zdravstvenih 
storitev. Spremeniti je potrebno 
način dela zdravniške komisije in 
prenesti neposredno odgovornost za 
bolniški stalež na pristojne zdravni-
ke. 

To so le nekateri ukrepi, ki naj bi 
zaživeli v letošnjem letu in prispevali 

k omejitvi potrošnje preko zastavlje-
nega plana. 

Na seji je bilo dogovorjeno, da je 
potrebno poleg sanacijskega načrta 
in stabilizacijskega programa združe-
nemu delu posedovat i tudi okvirni 
program zdravstva v obč in i Vse 
ukrepe je potrebno dopolniti z roki 
in nosilci, ponovno pa je potrebno 
pretehtat i če je sanacijski načrt re-
alen, in če bodo izvedljive vse nalo-
ge, ki so zastavljene. 

Dogovorili so se, da mora gradivo 
v najkrajšem času prispeti v delovne 
organizacije, najkasneje pa po ko-
lektivnih dopustih, da bi bila lahko 
javna razprava v združenem delu 
zaključena že v začetku prihodnjega 
meseca in bi nato na prvi seji 
skupščine občinske zdravstvene 
skupnosti Velenje delegati to aH 
dopolnjeno gradivo tudi potrdili. 

Hiša z okolico prvonagrajene družine Zagmajster na Šlandrovi 7, v 
Velenju. 

Velenje je 
lepoy urejeno mesto 
Nad 1 0 0 objektov je lani po zunanjem videzu in urejeno-
sti preseglo poprečno dobro oceno — V teku ocenjevanje 

za urejeno bivalno okolje v letu 1979 

Dejavnost turističnega društva 
Velenje obsega poleg že znanih 

Socialistična republika Slovenija 
Skupščina občine Velenje 
Izvršni svet 

Na podlagi 9. člena zakona o ureditvi nekaterih vprašanj 
družbene kontrole cen v SR Sloveniii (Ur. Ust SRS št 
32/72) in na podlagi odloka o ukrepih družbene kontrole 
cen iz pristojnosti občine (Ur. vestnik občine Velenje št. 
4 /73) ter 2. člena odloka o izvršnem svetu skupščine občine 
Velenje (Ur. vestnik občine Velenje št. 7/74) je izvršni svet 
skupščine občine Velenje na seji dne 7. 8. 1979 sprejel 

O D R E D B O 
o določitvi najvišjih ravni cen 

1. člen 
Cene živil v prometu na drobno (razen cen sladkorja, olja 

in mokeX cene obrtniških storitev, storitev mestnega pro-
meta, storitev v cestnem prometu, k i j ih opravljajo samo-
stojni avtoprevozniki, komunalnih storitev, stanarin, na-
jemnin poslovnih prostorov in storitev priključevanja na 
električno, ptt, vodovodno, kanalizacijsko, toplovodno in 
plinsko omrežje, se maksimirajo na ravneh, k i so po dose-
danjih predpisih veljale na dan 3. 8. 1979. 

2. člen 
Deleži za kritje stro&ov prometa blaga na drobno iz 

pristojnosti občine in cene proizvodov in storitev, k i se 
vštevajo v odvisne stroške in k i so v pripstojnosti občine se 
maksimirajo na absolutnih zneskih, k i so obstajali v skladu s 
predpisi na dan 3.8.1979. 

3. člen 
Za cene iz 1. člena te odredbe se štejejo vsi zneski, ne 

glede na njihov naziv (cena, prispevek, nadomestilo i.p.), k i 
j ih kupec proizvoda oziroma uporabnik storitve plača zato, 
da se mu proda proizvod oziroma oprrvi storitev. 

4. člen 
Cene iz 1. člena in deleži iz 2. člena se lahko povečajo na 

podlagi odločitev občinske skupščine ah izvršnega sveta do 
ravni, določenih z dogovorom o izvajanju politike cen v letu 
1979 (Ur. list SFRJ št 7/79) na predlog občinskega organa 
za cene v sodelovanju z zavodom za cene SR Slovenije. 

5. člen 
Pristojni organ za cene občinske skupščine bo do 10. 9. 

1979 izdelal kriterije za selektivno izvajanje politike cen iz 
pristojnosti občine, izvršni svet pa bo sprejel ukrepe za 
izboljšanje preskrbe prebivalstva. 

6. člen 
Ta odredba začne veljati takoj po objavi v Uradnem 

vestniku občine Velenje in se uporablja od 5.8.1979 dalje. 

PREDSEDNIK 
izvršnega sveta SO Velenje 

FRANJO KLJUN 
dipL ing. str. 

zanj FERDO KUKOVEC 

nalog s področja turistične pro-
pagande, varstva okolja, ohranjanja 
kulturnih vrednot in ljudskih običa-
jev tudi skrb za urejanje in vzdrže-
vanje lepega videza stanovanjskih in 
komunalnih objektov ter zelenih 
površin. 

Za spremljanje slednjega skrbijo 
posebne komisije, ki svoje delo 
(predvsem svetovanje in ocenjevanje 
urejenosti okolice hiš in cvetja ter 
urbanistično skladnost) opravljajo 
vsako leto v obdobju razcveta in 
bujne rast i Ogledi fotografiranje in 
ocenjevanje so v skladu s posebnim 
pravilnikom, ki ga je turistično 
društvo sprejelo za izhodišče in os-
novno merilo. 

Rezultati lanskoletne akcije so 
bili objavljeni na letošnjem, t ret jem 
turističnem zboru v Velenju. Komi-
sije so udotovile, da je mesto z okoliš-
kimi krajevnimi skupnostmi primer-
no urejeno, preko sto objektov pa 
po zunanjemu videzu in urejenosti 
presega poprečno dobro oceno. 

Na 3. turističnem zboru so pred-
stavniki društva Velenje podelili 
plakete ter zlato, srebrno in brona-
sto vrtnico za najlepšo urejeno oko-
lico in. cvetje. Bronasto vrtnico sta 
prejela Slavka in Ivan Grajžl iz Ve-
lenja, srebrni vrtnici družini Broz in 
Pocajt iz Pesja, zlato vrtnico pa 
Franc in Pavla Zagmajster s Šlandro-
ve 7, v Velenju. Plakete in priznanja 
so prejeli še številni drugi o b č a n i 
hišni sveti in delovni kolektivi 

Ocenjevanje za urejeno bivalno 
okolje v letošnjem letu je v teku, 
rezultati pa bodo objavljeni na tu-
rističnem zboru jeseni letos. 

J 0 2 E MIKLAVC 

TURISTIČNO 
DRUŠTVO VELENJE, 

POKROVITELJ 
KMEČKEGA 
PRAZNIKA 

Te dni je bila na Graški gori seja 
upravnega odbora turističnega dru-
štva Velenje. Med drugim so spre-
govorili o kmečkem prazniku, ki ga 
bo letos že drugič organizirala kra-
jevna skupnost Plešivec. Letošnji 
kmečki praznik bo v nedeljo, 26. 
avgusta pri kmetu Maroltu. Na seji 
so se dogovorili, da prevzame po-
kroviteljstvo nad t o prireditvijo 
turistično društvo Velenje. Podali so 
tudi predlog, da bi ustanovili v tej 
krajevni skupnosti turistično dru-
štvo. Spregovorili pa so še o na-
daljnih nalogah turističnega društva 
Velenje v letošnjem l e t a 

M T. 

Problematika stanovanjske izgradnj 
v občini Velenje 

Informacija strokovne službe samoupravne interesne stanovanjske skupnosti občin 
Velenje 

Problemi stanovanjske izgradnje so postali 
osrednja vprašanja, ki so v tem obdobju v 
ospredju aktivnosti domala vseh organov in samo-
upravnih skupnosti v SR Sloveniji Podobno je 
tudi v občini Velenje. Vzrokov za to, da smo 
morali stanovanjski problematiki posvetiti več 
pozornosti, je mnogo. Zagotovo pa so med osred-
njimi tile: 

1. V izgradnji stanovanj zaostajamo za potre-
bami po stanovanjih. 

2. Premajhen vpliv pričakovalcev stanovanj in 
vseh, ki združujejo sredstva za stanovanjsko iz-
gradnjo na potek in kvaliteto gradnje stanovanj. 

3. Preveč enostransko reševanje stanovanjskih 
potreb, kar se je odražalo v tem, da smo v glav-
nem gradili le gola stanovanja, brez spremljajočih 
prostorov in objektov, kot so trgovine, razni ser-
visi, obrtne poslovalnice, garaže in parkirni pro-
stori, otroSca igrišča in prostori za delo hišnih 
svetov ipd. 

4. Neurejeni družbenoekonomski odnosi v sta-
novanjskem gospodarstvu, kar pomeni, da sta-
novanja nismo znali dovolj ceniti kot ekonomske 
dobrine, pa tudi odnos do investicijskega vzdrže-
vanja in opremljenosti stanovanj je bil zelo raz-
ličen. Poleg tega pa so bih tisti, ld so gradili svojo 
stanovanjsko hišo, in oni, k i so stanovali v druž-
benem najemnem stanovanju, v dokaj neenako-
pravnem položaju. 

Da bi dobili delovni ljudje in občani, k i čakajo 
na stanovanja vsaj približne odgovore na nekatera 
od prej zastavljenih vprašanj, istočasno pa tudi 
odgovor na to, kdaj bodo dobili stanovanje oz. v 
kakšnem času lahko pričakujejo rešitev njihovega 
stanovanjskega vprašanja, so strokovne službe 
samoupravne interesne stanovanjske skupnosti na 
pobudo komiteja občinske konference ZKS pri-
pravile naslednjo informacijo: 

Po srednjeročnem planu je v letošnjem in pri-
hodnjem letu predvidena izgradnja družbenih sta-
novanj: v soseskah Šalek-Gorica I I I - 360 stano-
vanj, v soseski Šalek I I 618 stanovanj, ob Tomši-
čevi cesti v Velenju 30 stanovanj, v Šoštanju 19 
in v Šmartnem ob Paki 17 stanovanj, skupno 
torej 1044 stanovanj. 

Dinamika izgradnje po soseskah: 

1. a) V soseski Šalek-Gorica I I I seje pričelo z 
urejanjem stavbnega zemljišča v letu 1977. Istega 
leta so investitorji: TGO, Gorenje, REK in soli-
darnostni sklad pri SISS pridobili stavbna zem-
ljišča za gradnjo družbenih stanovanj. 

REK gradi stanovanjske bloke iz EFE zidakov, 
ostali investitoiji pa po outinord sistemu (beton-
&a konstrukcija). 

Gradnja stanovanjskih blokov nekoliko zaosta-
ja za planiranimi roki, predvsem zaradi obsežnej-
ših del pri pripravi stavbnih zemljišč. Zaradi ne-
ugodnih geoloScih razmer so bile potrebne spre-
membe lokacije posameznih objektov, spre-
membe višin objektov, potrebno pa je bilo izvaja-
t i celo ddno stabiliziranje nosilnih t i s p i lo t i 

Izvajalo se je tudi naknadno ugotovljeno potrebno 
dreniranje terena in izgradnjo opornih zidov. Težave so 
bile tudi z nabavo gradbenega materiala, npr. EFE zida-
kov, kar je vplivalo na manjšo kasnitev rokov izgradnje. 

Ta dodatna dela in spremembe lokacij stanovanjskih 
objektov so pogojevale seveda tudi dopolnitev načrtov 
komunalnih naprav, kar pa ne bo bistveno vplivalo na 
planirane roke. 

b) Po družbenem dogovoru o oblikovanju cen 
v stanovanjski graditvi v SR Sloveniji bi moral 
bit i med dejavniki stanovanjske izgradnje v so-
seski Šalek-Gorica I I I sklenjen samoupravni spo-
razum o družbeno usmerjeni gradnji stanovanj. 
Samoupravni sporazum je tudi osnova za izdelavo 
finančne konstrukcije urejanja stavbnega zemlji-
šča. Posebno pomembna je določitev elementov, 
k i sestavljajo ceno stanovanj. To je možno ugoto-
viti samo na podlagi samoupravnega sporazuma. 
Samoupravni sporazum je bil že od podan vsem 
udeležencem družbeno usmerjene stanovanjske 
izgranje in pričakujemo skorajšnji podpis. 

Če ne bo pravočasno podpisan samoupravni 
sporazum in na tej osnovi zagotovljeni viri fi-
nančnih sredstev,- k i so predvideni pa zakonu o 
upravljanju in razpolaganju s stavbnim zemlji-
ščem, bodo zastala dela na opremi stavbnega 
zemljišča s komunalnimi napravami in ne bodo 
mogli pravočasno zgraditi planiranih 134 stano-
vanj letos in 226 stanovanj v prihodnjem letu v 
tej soseski. 

2. Soseska Šalek I I (prostor med Pako in Šale-
ško cesto) ni bila prvotno vključena v srednjeroč-
ni plan gradnje družbenih stanovanj. V letu 1977 
je SO Velenje sprejela zazidalni načrt za sosesko 
Salek IL Takoj seje pristopilo k odkupu stavbnih 
zemljišč in h gradnji komunalnih naprav. Še v 
istem letu je bila odkupljena pretežna površina 
zemljišč v soseski, v naslednjem letu pa se je 
zgradilo primarno omrežje toplovoda in del pri-
marnega vodovoda. Zavod za urbanizem je izdelal 
skoraj vse projekte komunalnih naprav. Zaradi 
dopolnitve projetkov stanovanjskih objektov pa 
komunalne naprave še niso izdelane za celotno 
območje. 

Na podlagi javnega razpisa v letu 1977 je bilo 
oddano v tej soseski stavbno zemljišče za gradnjo 

družbenih stanovanj z lokali in pokritimi pati 
rišči GIP Gradiš za gradnjo blokov B 1 in B 2 ti 
GIP Vegrad za bloke D 3, D 4 ter A 1 in A 
Sedaj so v gradnji bloki B 1 in B 2 ter B! 
Gradnja blokov nekoliko kasni, in to predvse 
zato, ker investitorja oz. izvajalca nista pran 
časno pridobila gradbenih dovoljenj. 

Pridobitev gradbenega dovoljenja je bila vezana 
ustrezno investicijsko tehnično dokumentacijo in s p 
trebnimi soglasji 

Zaradi racionalizacije in boljše funkcionalnosti stan 
vanj so bile potrebne spremembe glavnih projektov, k 
je tudi vplivalo na predvideni rok dogradnje stanom 

Glede na družbeni dogovor o oblikovanju cen v stan 
vanjski graditvi v SR Sloveniji je SISS občine Velei 
med dejavniki stanovanjske graditve v tej soseski orgai 
zirala Sklenitev samoupravnega sporazuma o družb« 
usmerjeni graditvi stanovanj. 

V tej soseski je poleg družbenih stanovanj planiral 
tudi izgradnja poslovnih prostorov, lokalov, v staa 
vanjskih objektih, pokriti parkirni prostori, otroški viti 
in poslovni center. 

Ze v postopku za dclenitev samoupravnega s porazim 
je bilo potrebno razčiščevati problem financiranja p 
stavnih prostorov in pokritih parkirišč. Predvsem 
pereč problem financiranja poslovnih površin, ker 
niso znani bodoči investitorji 

Komunalni stro9ci so seveda razdeljeni tudi na invel 
torje poslovnih prostorov, ki še niso v celoti znani, zt 
je nastal problem zagotovitve sredstev tega dela kom 
nalnih stroškov. 

Na zadnji seji občinske skupščine je izvri 
svet predlagal, da se bloki B I , B2, D 3 i n D 4 
so v gradnji) zgrade v celoti s projektirani 
lokali in parkirnimi prostori, IS pa bo rešil vpi 
šanje investitorstva teh lokalov. Blok B 1 s i 
stanovanji in lokali ter blok D 3 s 96 stanoval 
in lokah bosta gotova spomladi 1980. V naie 
njih objektih pa bi se poslovni lokah gradili 
sidopu gabaritov objektov (samo v obsegu veit 
kalnih sten blokov), izven objekta pa, ko ba 
znani investitoiji 

Za urejanje stavbnega zemljišča v soseski Šali 
I I je bil sestavljen finančni načrt marca letos 
njim je v skladu s sporazumom in določba 
zakona o upravljanju razpolaganju s stavbni 
zemljiščem predvidenih več virov finandranja, 
pa v celoti še niso zagotovljeni. 

Tako še niso zagotovljena sredstva iz virov, 
katerimi je dosedaj razpolagala samoupravna 
munalna skupnost (0,7 % do 9,7 %) iz BOD 
prispevek za uporabo stavbnega zemljišča, 
spevki za priključke), kakor tudi še ni zakljuii 
postopek za določitev višine sredstev za finani 
ranje komunalnih naprav individualne 
(omrežje vodovoda, kanalizacije, elektrike, topi 
voda in telefona). 

Objekti poslovnega centra v te j soseski (hotel, trgo 
ski objekt, PTT, itd.) se v letošnjem in prihodnjemld 
- ko se bo končal pretežni del stanovanjskih objektof 
še ne bodo zgradili Večino komunalnih naprav p 
potrebno zgraditi skoraj v celotnem obsegu Ustrezni J 
stroškov bi morali že v t e j fazi poravnati investita 
bodočih poslovnih objektov. Zaradi premostitve fm 
ciranja je bil zaprošen pri LB - TB Velenje kredit, ki| 
še ni pridobljen 

Da b i ne bilo zastoja na področju ureji 
stavbnega zemljišča bo nujno čimprej zagotmi 
potrebna sredstva. 

3. Da bi se izognili takšnim težavam, ki i 
spremljajo v gradnji stanovanj v soseskah Gorica IIIi 
Salek II, bi bilo nujno potrebno: 

Zagotoviti finančna sredstva za pripravo stavb« 
zemljišča za sosesko Šalek III, kjer je planirana izgradi 
družbenih stanovanj p o letu 1980, odkupiti zemlji 
celotne soseske Šalek III, izvesti geološke raziskal 
izdelati vso potrebno investicijsko tehnično dokumeal 
cijo, graditi vse primarne in del sekundarnih napa 
Predvsem pa je potrebno pravočasno začeti z izdela 
projektov stanovanj, da bi bodoči stanovalci lahl 
vplivali na zasnovo in funkcionalnost stanovanj. 

Za preteklo obdobje je značilno, da je veliko prob 
mov na področju stanovanjsko komunalne izgradi 
izviralo e tega, ker investitorji niso združevali sredsl 
za stanovanjsko izgradnjo. 

V Šoštanju bo v juniju naslednje leto gotovih i 
stanovanj, v Šmartnem ob Paki p a p o planu ob kon 
junfia 1980 17 stanovanj. 

V okviru ukrepov novih družbeno ekonomskii odi 
sov je zelo pomemben sklep za obvezno združeni 
stanovanjskih sredstev. S tem bo omogočeno I 
usklajeno planiranje na področ ju stanovanjskega goi 
darstva in pravočasna izdelava investicijsko tehni 
dokumentacije. Tako bo omogočen večji vpliv priii 
valcev stanovanj in vseh ostalih dejavnikov. 

URESNIČEVANJE SREDNJEROČNEGA PLAN 
STANOVANJSKE IZGRADNJE V OBČINI VE LEN 
(Obdobje 1976 - 1980) 

Primerjava plana z realizacijo izgradnje stanovanj: 

Leto plan realizacija indeks razlila 

1976 594 294 49 % - 300 

1977 600 354 59 % - 246 
1978 511 342 6 7 % - 169 
1979 444 134 3 0 % - 310 
1980 618 910 147 % + 292 

L 1 ! U_P a j: _2767 ___=_2034 - 733, 

V obdobju 1976 do 1980 odstopamo od planiran 
števila stanovanj za 733 stanovanj, ali za 26,5 %• 

Za leto 1979 in 1980 je realizacija izgradnje stanm 
ocenjena. 

Po nekaterih analizah, ki so še v teku, smougotoil 
da planirano število stanovanj ni realno. Kot ptk 
navdamo teto 1976, kjer so sobe v samskii dom« 
Gradisa in Vegrada prikazane kot stanovanja (124+10 
= 293 sob - stanovanj), niso pa up oštevana v realk« 
Dejanski primanjkljaj v izgradnji stanovanj je ta 
manjši kar p a dokončno še ni ugotovljeno za n 
delovne oiganizacije (733-293=440) . 



Priznanje revolucionarnemu delu 
Prvoborec, Ivan Gusič, iz Šoštanja je pred nedavnim prejel novo pomembno priznanje za prispevek k delu in 

razvoju Zveze borcev N O V 

; Težko je v nekaj skopih 
vrstic st rniti življenjsko zgodbo, 
polno zanimivih poglavij, od ka-
terih bii vsako zase lahko bilo 
tudi roman. Življenjsko pot 
človeka, prvoborca, revolu-
cionarja,'vnetega borca za svo-
bodo in pravičnost, za boljši 
jutri, mioža, ki mu ni težko pri-
jeti za ddo, pa naj mu je prišlo 
pod roke kjerkoli in kakršnoko-
l i Ta ko zgodbo piše življenje 
Ivanu Gusiču, Šoštanjčanu, ki 
ga marsikdo pozna kot borca, 
ki je ob prvem sovražnikovem 
koraku na Slovenskem vedel, 
kaj mui je storiti, ki je revolu-
cionarno ustvarjalnost nato na-
daljeval po vojni in jo nadaljuje 
tudi dames kot aktiven družbe-
nopolit ični delavec. Minulih let 
se Iv am Gusič takole spominja: 

„Kott mladenič sem živel in 
ddal na kočevaiskem posestvu 
v Mawerlenu pri Črnomlju. 
Pridno sem obdeloval belo-
kranjskio zemljo in gospodar mi 
je oblljubljal dobro plačilo. 
Kmalu pa sem spoznal, da bo 
ostalo lle pri obljubah in da bo 
ves mojj trud ostal nepoplačan. 
Takoj po okupaciji, leta 1941, 
sem se priključil narodnoosvo-
bodilnemu gibanju. Ti najbolje 
poznaš smisel našega boja, so 
mi dejaili na prvem sestanku, ko 
sem pcoiskal zvezo s partizani, 
saj si 1 bil vseskozi izkoriščaa 
Ker serm dobro poznal Kočevar-
je sem cdobil nalogo, da ostanem 
med njijimi in bdim nad njihovi-
mi nakkanami. To delo sem 

opravljal do leta 1942, ko so 
Kočevaije preselili v okolico 
Brežic. Na Be lokranjskem so se 
začeli ustanavljati partizanski 
odredi in oborožene akcije so 
bile vse pogostejše. Postal sem 
aktivist Osvobodilne fronte na 
terenu z nalogo, da organiziram 
in obveščam l judi Organizirali 
smo odbore OF, narodno-
osvobodilne odbore in celo 
pionirske odbore, ki so prav 

Ivan Gusič 
tako takrat odigrali pomembno 
vlogo. V tem času sem postal 
tudi komunist in se kot sekretar 
pokazal s prizadevnim delom 
Postal sem član okrožnega 
komiteja komunistične partije 
ter začel opravljati aktivistično 
delo za okrožno območje celot-
ne Bele krajine. Skrbel sem za 
organizacijsko delo komunistov 
in opravljal seveda še številne 
druge naloge. Težko je opisati 
vse, kar se je dogajalo v teh 
letih, ko smo rušili staro in gra-
dili novo. Leta 1944 smo imeli 
prve svobodne voli /e v narod-

no skupščino in še danes hra-
nim plakat teh volitev, na kate-
rih so me izvolili v izvršni odbor 
izvršne skupščine. Bil sem tudi 
delegat Kočevskega zbora, nato 
pa sem obiskoval partijsko šolo 
v Rogu ter šolo za izgradnjo 
narodne oblasti pri Slovenskem 
narodnosvobodilnem svetu v 
Črnomlju." 

V tistem času jo je Ivanu 
Gusiču zaradi napornega teren-
skega dela zagodla bolezen. Mo-
ral je v partizansko bolnišnico 
in v zasebno nego, dokler ga 
niso prepreljali v Italijo. Najprej 
v bolnišnico v Bariju, ker pa so 
mu četnikič preveč stregli po 
življenju, še v San Fernando, v 
partizansko bolnišnico. Tu je 
dočakal svobodo in se vrnil v 
domovino. Pot ga je zanesla na 
zdravljenje v Topolšico in leta 
1950 se je dokončno ustavlil v 
Šoštanju, kjer si je ustvaril dom 
in družino. Tudi v novem živ-
ljenjskem okolju je nadaljeval z 
družbeno političnim delom 
Opravljal je številne odgovorne 
naloge v takratnem okraju, pa v 
občini in v različnih organizaci-
jah ter društvih. Delal pa je tudi 
v bolnišnici v Topolšici, do upo-
kojitve pa kot upravnik sanato-
rija v Ravnah Še danes je 
aktiven v borčevski organizaciji, 
kjer skrbi za vojne invalide, 
poznajo pa ga tudi kot mnogi 
mladopoie čenči, saj v Šoštanju 
sklepa zakonske zveze. 

„De lam še rad, seveda, koli-
kor mi dopušča zdravje. Cenim 

vsakršno delo in ko gledam 
okoli sebe, kar ne morem verje-
t i , koliko smo uspeli narediti 
med narodnoosvobodilnim 
bojem in zlasti v letih po njem 
Še vedno pa se borimo, toda na 
drugačen način. Rad sem med 
mladimi in j im pripovedujem o 
minulih letih in naših bojih. 
Kamorkoli me povabijo, z ve-
seljem grem Zlasti pa me je raz-
veselilo povabilo šoštanjskih 
mladincev, da z nasveti sodelu-
jem pri njihovem dela Kljub 
temu, da je dela dovolj, pa si 
utrgam tudi urice zase. Posve-
t im j ih domu, delu v vrtu ali 
sprehoda Tako najbolje skrbim 
za svoje zdravje." 

Ivan Gusič, nosilec partizan-
ske spomenice iz leta 1941, je 
za svoje revolucionarno udej-
stvovanje med narodnoosvobo-
dilnim bojem in v letih po njem 
prejel različna odlikovanja in 
priznanja. Mnogo j ih je. Poseb-
no pa mu je pri srcu, kot pravi 
sam, kip marša la Tita, k i mu ga 
je zveza borcev NOV občine 
Velenje podarila ob lanskolet-
nem praznovanju 60. rojstnega 
dne. Pred nedavnim pa je Ivan 
Gusič prejel še eno pomembno 
odlikovanje. Zveza združenj 
borcev NOV Jugoslavije mu je 
podelila plaketo za delež pri de-
lu in razvoju organizacije zveze 
združenj borcev NOV in pri do-
seganju ciljev, za katere se le-ta 
bori. 

JOŽE KRAJNC 

Velenje bomo zatemnili 
Izjavva predsednika občinske konference Velenje, Toneta Šelige S Z D L 

presenetiti 1979 
o uresničevanju akcije Nič nas ne sme 

Na občinski konferenci 
SZDL, , ki vodi vse priprave za 
a kcijo > Nič nas ne sme preseneti 

.ti, so žee uskladili programe kra-
jevnih skupnosti, nekaterih 
organizzacij združenega dela, 
družben nih organizacij in dru-
štev. TTako je sedaj že precej 
bolje uaisklajen program aktivno-
sti za ^ 29. in 30. september ter 
progranm, ki mora bit i uresničen 
do teh a dni. 

Celootna akcija bo potekala 
po doioločenih predpostavkah, 
tem p^a je potrebno podrediti 
ves profogram. Program pa obsega 
možnosost bombnega napada na 
mesto i Velenje, bombnega na-
pada nana vodni jez pred jezerom 
v Šoštatanju, vdora diverzantskih 
skupin n na naše območje, mož-
nost so % vraž ne propagande in ne-
katerih h podobnih akdj. Vse to 
zahtevava zelo široke priprave na 
29. in 4 30. september, ko bomo 
izvršili S preizkus naših obramb-
nih in i družbeno samozaščitnih rsobibnosti Takrat bo potreb-

akti:tivirati vse pripadnike na-
rodne z zaščite, saj bo ta delovala 
tako p<po vseh stopnjah ukrepov 
pripravil vljenosti. 

Zaranadi nevarnosti bombnega 
napadala bo morala biti v pri-
pravljene nosti tudi civilna zaščita 
v kiajeajevnih skupnostih, kakor 
tudi pcpo stanovanjskih objektih, 
kjer bcbo imda še posebne nalo-
ge. Pos)oskrbeti bo morala za se-
stanke ;e s stanovalci in j ih sezna-
niti z a osnovnimi navodili samo-
zaščite te v lučaju bombnega na-
pada. 1 -Prebivalce pa bo morala 
seznananiti tudi z uporabo samo-
zaščitnitnih kompletov, požamo-
vamostostnih naprav in na način 
zate mmme vanja. Temu bo potreb-
no po po svetiti še posebno pozor-
nost, s«, saj bomo 29. septembra v 
vsem i Velenju izvršili poizkus 
zatemnmnevanja. Tako številne na-
loge za zahtevajo sprotno ukrepa-
nje in in aktivnost odborov za 
ljudskGko obrambo in družbeno 

samozaščito v krajevnih skup-
nostih ter v nekaterih organiza-
cijah združenega dela. Vključe-
vati se bodo morali tudi novi 
komiteji za ljudsko obrambo, 
tako da bo že v tem času 
izpeljanja povezava pri vodenju 
akcije med odbori za ljudsko 
obrambo in bodočimi komiteji 
za ljudsko obrambo in družbe-
no samozaščito. 

V tem času bomo morali več 
pozornosti posvetiti usposablja-
nju enot civilne zaščite, k i so že 
formirane, a še neusposobljene 
in nepreizkušene. Predvidene so 
tudi nekatere druge aktivnosti, 
ki j ih bodo morale uresničiti 
predvsem družbenopolitične 
organizacije ter nekatera dru-
štva. Tako bodo lovci nadzoro-
vali teren, na katerem bi se 
lahko pojavile diverzantske sku-
pine, planinci pa bodo morah 
poskrbeti za varnost planinskih 
postojank in spominskih obele-
ž i j na planinah. Pomemben de-
lež bodo lahko prispevali radio-
amaterji preko službe za obve-
ščanje, javljanje in alarmiranje. 
Svoj delež pa bomo morale pri-
spevati tudi ostale organizacije 
in društva kot sta Rdeči križ in 
gasilska društva. Pri akciji 
zatemnjevanja mesta Velenje pa 
bodo morali praktično sodelo-
vati vsi stanovalci Najprej pri 
preizkušanju, kako se stanova-
nje zatemni, kasneje pa, ko bo 
potrebno to na alarmni znak tu-
di storit i 

V Šoštanju, kjer obstaja ne-
varnost porušitve jezu ter po-
plavitve dela mesta, bo potreb-
no uresničiti preizkus evakuaci-
je prebivalcev z ogroženega ob-
močja. Tu bodo poleg narodne 
in civilne zaščite sodelovali tudi 
taborniki 

V nekaterih zunanjih krajev-
nih skupnostih kot so Paka, 
Konovo, Cirkovce, Plešivec, 
Ravne, Zavodnje in druge, pa 

bodo svojo aktivnost razvijali v 
smeri boja proti diverzantskim 
skupinam. V akcijo pa bo vklju-
čen tudi poizkus ustanovitve 
partizanske baze. 

Akcija naj ne bi trajala le 29. in 
30. septembra, ampak bi moralo biti 
letošnje leto mejnik, ko se bomo 
začeli vsi močneje zavedati, kaj vse 

smo dolžni storiti za lastno varnost, 
varnost družbene ureditve, osebnega 
in družbenega imetja, za varnost na 
delovnem mestu in v okolju kjer ži-
vimo. Na osnovi spoznanj, ki jih bo-
mo pridobili, moramo v prihodnje 
razvijati te aktivnosti tako, da bodo 
postale del našega vsakodnevnega 
življenja. S tem bo namen akcije Nič 
nas ne sme presenetiti v polni meri 
uresničen. 

y boj za izpolnitev 
letnega proizvodnega načrta 
Izjava direktorja T G O Gorenje Velenje, dipl. inž. 
Petra Krepla o nalogah delovne organizacije v dru-

gem letošnjem polletju 

V temeljnih organizatijah 
združenega dela tovarne 
gospodinjske opreme Gore-
nje Velenje bodo v po-
nedeljek, 13. avgusta, po 
14-dnevnem kolektivnem 
dopustu, znova stekli stroji. 

Do konca leta čakajo vse 
zaposlene dokaj zahtevne 
naloge. O njih je direktor de-
lovne organizacije, dipL inž. 
Peter Krepel, povedal po-
sebej za Naš čas med drugim 
tudi naslednje: 

Osrednja naloga bo vse-
kakor izpolnitev letnega pro-
izvodnega načrta, pri čemer 
se bomo zagotovo srečevali 
z večjimi težavami, kot smo 
sprva računali. Proizvodnjo, 
k i smo jo bil i dosegli v 
prvem polletju, moramo 
zadržati na doseženi ravni 
Sicer pa računamo na pove-
čanje proizvodnje v temelj-
nih organizacijah združenega 
dela Zamrzovalniki in Po-
hištvo. Investicije, k i so v 
teku, moramo v drugem pol-
letju končati, pogoj za to pa 
so zagotovljena sredstva. Na-
dalje bomo morali znova 
preveriti načrt kadrovskih 
potreb, saj delavcev za nepo-
sredno proizvodnjo v ŠaleSd 
dolini takorekoč ni več. 
Nismo namreč pričakovali, 
da bo tako hitro prišlo do 
pomanjkanja delavcev za ne-
posredno proizvodnjo. . 

Odločno bomo morali v 
akcijo, da čimprej uresniči-
mo že napovedane novosti v 
proizvodnji, zlasti še kar za-
deva kuhalne aparate, pralne 
stroje in zamrzovalnike. 
Čimprej moramo osvojiti 
obetani program. 

Vso pozornost bomo 
morali nameniti izvozu, tudi 
za to, da si zagotovimo po-
trebna devizna sredstva za 
surovine in opremo iz uvoza. 
Vendar pa bomo morali v 
prihodnje uveljaviti večjo 
sdektivnost pri izboru kup-
cev, da bi dosegli primerne 

prodajne cene, ne pa izvažali 
za vsako ceno. 

Direktor TGO Gorenje Peter 
Krepel, dipl. inž. 

nas seveda čaka 
delo pri dokončnem obliko-
vanju dokumentov za gospo-
darjenje v letu 1980. O tem 
bo znova stekla razprava v 
temel jn ih organizacijah 
združenega dela, septembra 
pa naj bi že sprejemali doku-
mente. 

In končno bomo morali 
pospešiti tudi uveljavljanje 
novih samoupravnih od-
nosov in vsebine zakona o 
združenem delu. Sprejeti bo 
treba samoupravni sporazum 
o medsebojnih pravicah in 
obveznostih med temeljnimi 
organizacijami združenega 
dela in delovno skupnostjo 
dcupnih služb. Oceniti pa bo 
treba tudi uresničevanje 
samoupravnega sporazuma o 
skupnem prihodku med 
TGO Gorenje Ve lenje in te-
meljno organizatijo Promet 
dejovne organizatije Gorenje 
Promet Se rvis, saj ugotavlja-
jo v tozdih Gorenja, da nosi-
jo nesorazmeren delež po-
slovnega tveganja. S sprot-
nim dograjevanjem samo-
upravnih splošnih aktov in 
doslednim uresničevanjem 
pa bomo izboljšali tudi de-
lovno disciplino, medčlove-
9ce odnose ter povečali kri-
tičnost do lastnega dela in 
dodela drugih! 

Nazarski lesarji za zgled 
V mozirski občini so zadovoljni s potekom akcije Nič nas ne sme 
presenetiti - Med tistimi sredinami, k i so se najbolj izkazale, je 
nedvomno Gorenje - Lesna industrija G l i N Nazarje 

V Gornji Savinjski dolini sprem-
ljajo in ocenjujejo potek akcije Nič 
nas ne sme presenetiti. Dosedanje 
ocene dokazujejo, da je bila akcija 
dobro pripravljena in tudi izvajanje 
zastavljenih delovnih usmeritev je na 
zadovoljivi ravni. Seveda takšna ugo-
tovitev ne more veljati za vse tiste 
krajevne skupnosti in organizacije 
z druženega dela, v katerih so na 
področju krepitve obrambnih spo-
sobnosti že dosedaj dobro delali. Le-
tošnja akcija jim torej pomeni le 
preverjanje opravljenega dela. 

Med tistimi, ki so na področju 
ljudske obrambe, varnosti in družbe-
ne samozaščite že doslej dosegli naj-
boljše rezultate in so tudi akcijo Nič 
nas ne sme presenetiti dobro zastavi-
li, je organizacija združenega dela 
Gorenje - Lesna industrija, GLIN 
Nazarje. V tej sredini se v veliki meri 
zavedajo, da upravljajo s pomemb-
nim delom družbenega premoženja 
in tudi narava njihovega dela je 
takšna, da bi vsaka malomarnost na 
celotnem industrijskem kompleksu 
lahko povzročila nepopravljivo 3co-
do. Zato sedanja akcija za nazarsko 
lesno v nobenem primeru ni nekaj 
posebnega. Za njih pomeni oceno 
opravljenega dela, odpravo morebit-
nih pomanjkljivosti in dopolnjevanje 
sicer obsežnega in podrobno izdela-
nega programa. 

Kljub lemu so pripravam za akci-
jo namenili veliko časa in dela. De-
lovno usmeritev so temeljito pripra-
vili in jo ob znanih izhodiščih prila-
godili svojim lastnim razmeram. Na-
log so si zadali obilo in jih opravljajo 
v skladu z rokovnikom. Samostoj-
nost v pripravi in izvajanje akcije 
seveda ne pojmujejo dobesedno zato 

ker tesno sodelujejo z sorodnimi de-
javnostmi v nazarski krajevni skup-
nosti 

Tako na začeinu akcije so izpol-
nili vse enote ter pregledali in dopol-
nili opremo. Udeležili so se občin-
skega gasilskega tekmovnaja in tek-
movanja enot civilne zaščite. Njiho-
va enota civilne zaščite je zasedla 
prvo mesto, za njimi pa so se uvrstili 
pripadniki civilne zaščite iz nazarske 

Reševanje na nazarskem industrijskem kompleksu zahteva visoko 
raven usposobljenosti 

krajevne skupnosti Vedo t ud i da 
morajo slediti vsem novim dosež-
kom na tem področja Zato so ob 
tednu civilne zaščite obiskali sejem 
v Kranju, v tem tednu pa so pripra-
vili tudi vajo enot civilne zaščite, v 
kateri so sodelovali še gasilci, pri-
padniki narodne zaščite in enote 
prves pomoči Naloga na tej vaji je 
bila gašenje velikega požara na indu-
strijskem kompleksu, preverili pa so 
tudi svojo usposobljenost pri reševa-
nju iz ruševin in pri odpravljanju 
vseh ostalih posledic. 

Pri vsem tem ne kaže pozabiti, da 
ob vseh prostih dnevih delujejo sku-
pine narodne zaščite in da med de-
lovnim časom večkrat opravijo 
kontrolo oseb in vozil znotraj obsež-
nega industrijskega prostora. Stalno 
opravljajo tudi preventivne preglede 
požarnovarnostnih naprav in stanje 
na področju varnosti pri delu. Na 
tem področju so potrebne različne 
oblike usposabljanja in izobraževa-
nja zaposlenih. 

To so seveda najpomembnejše na-
loge, ki so jih opravili doslej, veliko 
pa jh še bodo. Zgraditi nameravajo 
še zaklonilnik, v vseh temeljnih 
organizacijah pa bodo pregledali var-
nostne ocene in ustrezno dopolnili 
varnostne načrte, preverili pa bodo 
tudi način shranjevanja vseh po-
membnejših listin. Načrtujejo seve-
da še vrsto praktičnih vaj. V eni 
izmed njih se bodo „preiskusili" v 
ravnanju ob zračnem napadu, v na-
slednji bodo z vsemi enotami civilne 
zaščite zavarovali celoten industrij-
ski prostor in obenem opravili vse 
ukrepe za primer pripravljenosti 
vif ih stopenj. Se vrsto drugih nalog 
so si zadali, na videz sicer manj po-
membnih, za zagotovitev prave stop-
nje varnosti in za uspešnost akcije 
Nič nas ne sme presenetiti, pa še 
kako pomembnih. 

J. PLESN1K 



Pestro, zanimivo in veselo 
T a b o r n i k i iz Šaleške d o l i n e so t u d i letos postavi l i šotore v R i b n e m in v Savudr i j i — Pred 

dnevi smo j i h ob iska l i v K a j u h o v e m t a b o r u v Savudr i j i 

Številka 31 (493) - 10. avgusta 1979 

Že 19. flosarski h o - r u k 
N a L j u b n e m o b Sav in j i so pr iprav i l i že devetna js t i F losarski bal — Pr i red i tev je uspela, 
c e l o t n i i z k u p i č e k pa so n a m e n i l i za p o t r e b e k r a j e v n e skupnos t i — I z r o č i l o ne b o utonilo 

v p o z a b i 

Vsi 
V času popoldanskega po-

čitka smo se sprehodili med 
šotori Kajuhovega tabora in mla-
di taborniki, s katerimi smo se 
pogovarjali, so navdušeno hiteli 
pripovedovati o zanimivih do-
godivščinah in vtisih iz taborniš-
kega življenja. Tole smo zabele-
žili: 

ALEKSANDER KRIŽ iz 
Šoštanja: 

„Tri leta sem že član taborniš-
ke organizacije, .vendar je- to 
moje prvo taborjenje. Bil sem 
najprej v Ribnem, sedaj pa smo 

zadovoljni 
,,Prvič sem taborila lani prav 

tako v Savudriji. Zelo mi je bilo 
všeč, zato sem letos spet tukaj in 
upam, da bom lahko prihajala 
tudi naslednja leta. Najbolj nas 
seveda navdušuje kopanje v top-
lem morju, zato vsak dan veliko 
plavamo. Želim pa si, da bi se 
udeležila taborjenja tudi v Rib-
nem, kjer so drugačni kraji, ta-
borjenje pa še bolj zanimivo." 

ANDREJA MODRIJAN iz 
Šmartnega o b Paki: 

Aleksander Kr iž 
se preselili v Savudrijo. Ne bi se 
mogel odločiti, kje je lepše, saj 
sta kraja povsem različna in vsak 
po svoje privlačna. V Ribnem mi 
je všeč zaradi svežega zraka, tu 
zaradi kopanja, v mor j a Najraje 
seveda plavamo, lovimo školjke, 
rake in podobno. Vreme nam je 
zelo naklonjeno, zato nam dnevi 
kar prehitro minevajo. Skratka, 
navdušen sem nad svojim prvim 
taborjenjem in upam, da bom 
prihodnje leto spet lahko šel, če 
že ne tudi v Savudrijo, pa vsaj v 
Ribno, ker je bližje. 

ROBERT JARH iz Velenja: 
„Letos sem drugič na taborje-

nju v Savudriji in lahko rečem, 

V 

Andreja Modrijan 

,,Letošnje počitnice so bile 
zame ene najlepših doslej. Naj-
prej sem taborila v Ribnem in 
sedaj še v Savudriji. Ne bi mogla 
reči, kje je lepše, zame je po-
membno to, da taborimo. Kot 
vse ostale moje vrstnike pa seve-
da tudi mene najbolj navdušuje-
jo igre v morju pa tudi vse 
ostalo, kar tukaj delamo je zelo 
zanimivo. Lani sem bila prvič v 
Savudriji in upam, da bom še 
prihajala, prav tako kot tudi v 
Ribno." 

Rogje naznanil zbor in treba 

Ni jih bilo težko poiskati. Šaleški 
taborniki so stari gostje v Savudriji, 
zato je bilo dovolj le enkrat potešiti 
radovednost, pa smo že stali v bliži-
ni njihovega domovanja. Kamping 
Bo-rozija zavzema sicer kar pre-
cejšen del polotoka, na katerem Sa-
vudrija z okolico ponuja lepote 
Jadrana, toda visok drog in zastava 
na njem natančno kažeta prostor, ki 
so ga zavzeli taborniki. Dan je bil 
sila lep in vroč, ura pa neprimerna 
za obisk, zato si nismo obetali, da 
nas čakajo v taboru. Pa vendar jih je 
bilo nekaj. Tistih, ki so opravljali 
vsakodnevne zadolžitve: taboro-
vodja, ekonom, kuharice, dežurni, 
pa gospodar in še kdo. Prisrčnemu 
pozdravu sledi že prvo vprašanje, 
temu odgovor, pa spet vprašanje, in 
že smo sredi prijetnega klepeta, za-
nimivega, kot je zanimivo in pestro 
taborniško življenje. 

Že ob prvem sprehodu skozi Ka-
juhov tabor s p o z n a j da je zelo lepo 
urejen. Tu je vse, kar pač k pravemu 
taboru sodi, med šotori, ki so po 
strogem redu posejani pod žgočim 
savudrijskim soncem, pa so speljane 
celo pravcate ulice. Tudi zanimiva 
imena so jim dali, kakšna, pa naj 
ostarfe taborniška skrivnost. 

Ko smo se pred tednom dni mu-
dili v Savudriji, je tam taborila prva 
letošnja izmena tabornucov iz Šaleš-
ke doline. Precejšnje število jih je 
bilo, blizu 250, največ iz Šoštanja, 
Šmartnega ob Paki in Topolšice. 
Vodja Kajuhovega tabora, Tone De 
Costa je takole pripovedoval o ta-
borniškem delu in življenju. 

: pregledati, če je kdo zamudil 

„Najprej se moramo pohvaliti, da 
nam je tokrat bilo vreme resnično 
zelo naklonjeno, saj nas ni močilo 
niti en sam dan. Upajmo, da bo 
sonce spremljalo tudi ostale izmene, 
ki pridejo v Savudrijo za nami Tako 
nam dnevi kar prehitro minevajo, 
kajti delovnik je zelo zanimiv in raz-
nolik. Vstajamo že ob pol sedmih in 
nato seveda najprej telovadimo. Ko 
uredimo šotore in celoten tabor, je 
ob 8. uri prvi zbor, potem pa se po 
zajtrku začnemo pripravljati na pla-
vanje oziroma plavalno solo. V tej 
izmeni smo imeli 64 neplavalcev in 
sedaj, ob koncu, lahko ugotovimo, 
da so se skoraj vsi naučili plavati 
Na j k temu še dodam, da je za njih 
skrbelo šest plavalnih učiteljev. 
Poskrbeli pa smo tudi za plavalce, 
da jim ni dolgčas. Lahko se preiz-
kušajo v različnih vodnih aktivno-
stih, kot je čolnarjenje, potapljanje 
in podobno. Po vsem tem nam se-
veda še kako tekne kosilo in po 
njem počitek. Tega pa taborniki 
preživljamo na različne načine. Ne-
kateri pišejo, drugi rišejo, izdelujejo 
razne izdelke iz lesa, usnja in podob-
no. Popoldne spet nadaljujemo z 
vodnimi aktivnostmi oziroma plaval-
no šok) do 17. ure. Nato pa je na 
vrsti šport. 

V kampu Borozija tabori poleg 
nas še preko 1200 tabornikov in 
drugih iz Zagreba, zato nam tekme-
cev za različna športna srečanja ne 
manjka. Pa tudi lepo urejenih šport-
nih objektov je tu dovolj. Ta čas 
namenjamo tudi gozdni šoB, ki je v 
takih pogojih seveda nekoliko 

okrnjena. Taborniki se v njej učijo 
orientacije, postavljanja šotorov, 
organiziramo krajše izlete in podob-
no. Ob 19. uri se spet zberemo pri 
zastavi in zaplešemo tradicionalno 
kolo. Delovni dan zaključimo s 
tabornim ognjem in priložnostnim 
programom. Smo namreč eni red-
kih, ki lahko tukaj ob morju kurimo 
ogenj, zato to priložnost izkoristimo 
skoraj vsak večer. Starejši taborniki 
pa lahko del večera preživijo tudi na 
lepo urejenem plesišču kar tukaj v 
taboru. 

Z večerom se začne seveda tudi 
nočno stražarjenje in približno tako 
ugasne dan v Kajuhovem taboru. 
Skratka, zanimivo je in veselo, pa 
tudi vzdušje v taboru je po zaslugi 
vseh, ki smo tukaj, zares izjemno, 
tako, da lahko prvo izmeno letošnje-
ga tabonenja ocenimo kot zelo 
uspešno.' 

Huda opoldanska vročina je med-
tem naznanila, da se bliža čas kosila. 
Taborniki so se po dopoldnevu, ki 
so ga večji del „preplavali" počasi 
vračali v tabor. Najmlajši in nekoli-
ko starejši, vsi zagorelih teles. Tabor 
je postavljal vse živahnješi in kmalu 
je rog naznanil čas kosila. D a j e tek-
nilo, najbrž ni treba posebej pri-
povedovati, čeprav je živo srebrno 
plesalo tako visoko, da pozabiš celo 
na hrano. Toda popoldne spet na 
plavanje, tekmo ali tr im akcijo, zato 
se je treba podpreti. Bife je v teh 
trenutkih najbolj oblegana postojan-
ka, saj bi take osvežitve, kot jo po-
nujamo tukaj, zaman iskali v marsi-
katerem hotelu. In že smo v ne-
strpnem pričakovanju popoldneva. 
Polnega sonca, toplega morja, brez-
skrbne počitniške radoživosti 

Sicer pa je Savudrija eden od kra-
jev, kjer Šaleški taborniki vsako leto 
postavijo šotore. Stalni gostje so 
tudi v Ribnem pri Bledu, kjer pa so 
za letos taborjenje že zaključili in se 
preselili v Savudrijo. Pravijo, da je 
bilo letošnje taborjenje v Ribnem 
eno najuspešnejših doslej, prav za-
radi ugodnega vremena in pravšnjega 
števila tabornikov - približno sto v 
izmeni V takih pogojih, kot jih 
lahko nudi samo kraj, kot je Ribno, 
so se taborniki naužili vsega tistega, 
zaradi česar jih pravzaprav vleče v 
naravo, v taborniške vrste. Nepozab-
na doživetja iz Rib nega in neizbrisa-
ni spomini na Savudnjo so se zato v 
slehernem zakoreninili v čvrsto 
željo: drugo leto spet na taborjenje. 

Pa nasvidenje! 

JOŽE KRAJNC 

Šege in navade so ostale - le kje je ta presneti jud 

Robert Jarii 
da mi je vsako leto bolj všeč, še 
posebno zato, ker imamo čudo-
vito vreme in se lahko kopamo, 
kolikor nas je volja. V Ribnem 
pa na žalost še nisem bil. Od 
prijateljev sem slišal, da je tudi 
tam zelo lepo, zato upam, da 
bom že prihodnje leto taboril 
tudi v Ribnem. Zame je posebno 
zanimivo to, da na taborjenju 
spoznam veliko novih prijateljev. 
Starejši taborniki zelo lepo 
skrbijo za nas in prav nič nam ne 
manjka. Se bom hodil taborit ." 

KARMEN ZAGER iz To-
polšice: 

t t a i 
Karmen Zager 

Prizadevni t u r i s t i čn i delavci 
na L jubnem so v sodelovanju z 
vsemi dejavnik i te krajevne 
skupnost i m inu lo soboto in ne-
del jo pr ipravi l i že 19. Flosarski 
bal po vistL Tradic i jo te prire-
di tve, več ali manj narodopis-
nega značaja, j e vsekakor vred-
na zavidanja. Letos so se prire-
d i te l j i še posebej po t rud i l i , za-
gotavl jajo pa, da se b o d o pri-
hodnje le to, k o b o d o stopi l i v 
t re t je desetletje Flosarskega 
bala še bol j . 

Letos so pr ipravi l i pester pro-
gram prireditev, k i so se zvrsti le 
v tednu pred balom. O špor tn ih 
pr i red i tvah poročamo na dru-
gem mestu, zato pa namenimo 
nekaj besed ku l tu r i . Na L jub-
n e m so pr iprav i l i filmski pred-
stavi za mlad ino i n odrasle, v 
pros tor ih osnovne šde pa so 

Najstarejši flosar, JOŽE PE-
VEC, je z zanimanjem opazoval 
početje svojih naslednic ov 

otvor i l i zanimivo razstavo sli-
karsk ih d d Jožeta Svetine, za 
katero je zanimanje preseglo vsa 
pr ičakovan ja Pozabi t i pa ne 
smemo na nastop domač ih pev-
sk ih zborov, moScega in ženske-
ga, k i sta vsem obiskovalcem 
pr ipravi la enkraten in neponov-
l j i v nastop. Pevke i n pevci so 
namreč zbral i i n pr ipravi l i vse 
stare pesmi Ljubnega i n oko l ice 
ter navduš i l i Z n j im i je pela vsa 
dvorana, pa t u d i prenekateia 
solza starejših krajanov se je 
u t r n i l a Nastop vsekakor vreden 

priznanja in zagotovo b i ga ka-
zalo p o n o v i t i 

Osrednje pr ireditve so se se-
veda zvrsti le v soboto i n nede-
l jo . V soboto zvečer je b i l na 
pr i redi tvenem prostoru v V r b j u 
ob Savinji t rad ic iona ln i večer 

Jožetu Pevcu iz Radtrarja, iz-
roč i l i pr i ložnostno darila 
Morda ne b o odveč podatek, da 
je Jože prv ič kreni l na „rajžo" 
že leta 1915 i n da je b i l nekaj 
let kasneje že ,Jcrmaniš." Pri-! 
ložnostno dar i lo sta prejela tudi; 

Nasledniki slavnih flosaijev vztrajno ohranjajo izročilo 

med savinjskimi flosarji, k i pa 
b i ga p r i red i te l j i resnici na l ju-
bo , le mora l i neko l i ko pope-
s t r i t i Sproščenega veselja i n za-
bave k l j u b t e m u n i manjkalo. 

Zak l j učn i del so opravi l i v 
nedeljo popoldne. Ob 14. u r i je 
skozi L j u b n o kren i la povorka, 
k i so j o letos zares dobro pri-
p rav i l i Z n jo so obiskovalcem 
predstavi l i dokajšen del boga-
tega izroč i la , k i ga b o d o nemara 
le rešili pozabe. Predstavili pa 
so t u d i društveno in gospodar-
sko dejavnost kraja in njegove 
okol ice. Poleg pr ikaza dejav-
nost i društev i n združenega dela 
so se v povo rk i predstavil i mlad i 
zadružnik i z nekdan j im nači-
n o m mlačve. Le ma lokdo se ga 
še s p o m n i Gozdar j i so „ v ž i v o " 
pokazal i nekdanj i nač in obde-
lave lesa, k r i t j a streh i n še b i 
l ahko naštevali. Manjkal i seveda 
niso flosaiji, pravzaprav n j ihov i 
nasledniki pa n j ihova dekleta in 
še kdo . Ogleda povorke vseka-
kor n i b i lo n i k o m u r žaL 

N e k o l i k o kasneje so se vsi 
zbral i na pr i red i tvenem prosto-
r u ob Savinji. Med tem k o so 
mladi flosarji udi ra l i svoj splav 
in ga pr ipravl ja l i za „ r a j ž o " , so 
med k u l t u r n i m programom naj-
starejšemu flosarju, 78- letnemu 

zakonca A n t i č iz Beograda, ki 
se na l j u b n o vsako le to vračati 
že dvajset let. Sledil je sevedi 
program, k i so ga pr ipravi l i mla-
d i l losar j i , njegova osrednja toč-
ka pa je b i l pravi flosarski krst 
Tok ra t se po vseh znanih šegah 
i n navadah v flosarski stan spre-
je l i Marka K ramar j a 

in ljudje 
Prireditev je to re j uspela, po 

streglo je vreme, pa t ud i pamil 
soboto i n nedd ja obiska nisti 
preveč o k r n i l i Celotn i 
ček l an&o le tne prireditve 
L j u b n e m so nameni l i za 
sodabljanje kra jevnih cest. 
letos so pr idobl jena sredstva nt 
menf l i za potrebe 
skupnos t i Morda je t u d i 
gotov i lo , da b o prireditev 
dalje i n da bogato 
pisno i z roč i lo Ljubnega in 
l ine ne b o u ton i l o v pozaba 

J. 



Temeljna organizacija Vzdrže-
vanje T G O Gorenje je razdeljena na 
več oddelkov, in sicer na vzdrže-
vanje strojnih naprav, vzdrževanje 
dektro naprav, gradbeno vzdrže-
vanje ini ifiravljanje s centralno či-
stilno niapravo. NaiOga in cilj de-
lavcev vseh teh oddelkov je stalno 

Direkttor tozda Rudi Leskošek 

vzdrževanje vseh strojev in naprav 
ter skrb za njihovo nemoteno obra-
tovanje. 

Pri delu, ki je zelo za-
htevno, se srečujejo tudi s številnimi 
težavami, saj Gorenju dobavlja opre-
mo preko 150 inozemskih dobavi-
teljev. 

Opremo je treba prilagoditi 
jugoslovanskim standardom, zanjo 
pa je pogosto težko dobiti tudi 
ustrezne rezervne dele. 

Za to temeljno organizacijo je 
izrednega pomena vprašanje delovne 
sile. Strokovno najbolj usposobljeni 
delavci morajo delati v dežurnih 
službah, torej v drugi in tretji iz-
meni, kar gotovo ni najboljša re-
šitev. 

Sicer pa v temeljni organizaciji 
stalno skrbijo za strokovno izpo-
polnjevanje svojih delavcev, posebno 
še, ker že leta ugotavljajo, da šole ne 
izobražujejo ustrezno usposobljenih 
delavoev'. 

,.Šolski programi so premalo 
usklajeni s potrebami v delovnih 
organizacijah in z današnjim raz-
vojem tehnike", meni direktor 
temeljne organizacije Rudi Lesko--
šek. 

Nekdanji dijak šele v delovni 
organizaciji spoznava področje hi-
dravlike in pnevmatike. Brez njih pa 
skoraj ni več delovnih sredstev. Naši 
delavci morajo tako veliko vrzel v 
znanju Epolniti z izkušnjami na 
delovnem mestu. To prav gotovo ni 
dobro. 

Veliko si obetamo od usmer-
jenega izobraževanja, predvsem p a 
boljše sodelovanje med združenim 
delom in šolami. Doslej smo na tem 
področju vsi nekoliko zatajili." 

V tej temeljni organizaciji so tre-
nutno zaposleni 404 delavci, med 
njimi pa je le 20 nekvalificiranih. 

Ugodna kadrovska struktura prav 
gotovo pozitivno vpliva na uspešno 
delo celotne temeljne organizacije. 

Zanimivo je rešeno tudi poslovanje, 
saj je tozd Vzdrževanje odvisen od 
uspešno opravljenih del v drugih 
tozdih. 

Kjub temu, da delavci te temeljne 
organizacije tekoče vzdržujejo vse 
stroje in naprave v delovni organi-
zaciji, pa se zanje začne najobsež-
nejše delo prav v času kolektivnega 
dopusta. V štirinajstih dneh morajo 
vsa delovna sredstva pripraviti tako, 

Šepava trgovska mreža 
Ob neenotni turistični ponudbi Gornje Savinjske doline je neenotna in raz-

drrobljena tudi trgovska mreža — Ni otipljivega razvojnega načrta — Mozirska 
Savinja se širi 

Uggotovitve z neenotni in raz-
drobbljeni turistični ponudbi v 
Gorrnji Savinjski dolini, se kot 
odnmev že leta ponavlja z vseh 
straanl Takšna ugotovitev v pre-
ce j šn j i meri velja za trgovino, s 
t o i razliko, da so trgovci le do-
segl^i nekaj napredka, kar pa zo-
pe t t velja za dogovarjanje med 
possameznimi nosilci glede pro-
stoirske razporejenosti trgovske 
mreeže. Trgovine Zgornje savinj-
ske: kmetijske zadruge so raz-
ponrejene po vsej, dolini Mer-
catflorjeva temeljna organizacija 
se j je usmerila v zgornji del do-
linee, trgovska delovna organi-
z a c i j a Savinja iz Mozirja pa skrbi 
za ttrikot med Rečico, Nazarjami 
in I Mozirjem. S svojimi trgovina-
mi . se v mozirski občini pojavlja 
še i celjski Merx. Upoštevati pa 
moDramo še industrijske prodajal-
ne : in visto manjših poslovalnic. 
Razizdrobjeriosti s tem še ni ko-
nec:c. Poleg sedanjih štirih nosil-
cev v se bo na tem področju po-
j a v M še peti, saj se na gradnjo 
veleleblagovnice v Mozirju, čeprav 
z v veliko zamudo, pripravlja še 
ljuhbljanska Emona. 

F Posledica vsega tega pa so 
neeizogibne težave pri odločanju 
o bodočem razvoju trgovine, 
ozieiroma maloprodajne mreže v 

Gornji Savinjski dolini. Otipljive-
ga razvojnega nač rta ni izdelal še 
nihče in razdrobljenosti, ne-
enotnosti in šepavi oskrbi se 
torej ne kaže čudit i . Kljub 
vsemu pa v mozirski občini pri-
čakujejo, da se bo stanje v pri-
hodnje E boljšalo. V izdelavi je 
namreč tudi prostorski načrt, ki 
bo postavil temelje za sklepanje 
o nadaljnjem razvoju malo-
prodajne mreže v občini Mo-
zirje. 

Za vse očitke oslabi ponudbi 
in pičli založenosti trgovci tudi 
niso krivi Precejšen del krivde 
odpade na dobavitelje in posred-

no na proEvajalce. Najlepši pri-
mer je gradbeni material, ki je 
kljub vsem sklenjenim pogod-
bam prava redkost Za preneka-
tero trgovino velja tudi dejstvo, 
da ji izbiro krčijo premajhni 
prodajni in skladiščni prostori! 
Slednje velja v veliki meri ' za 
trgovsko delovno organizacijo 
Savinja E Mozirja. Zaposleni v 
tej organizaciji želijo izboljšati 
ponudbo na področju osnovne 
preskrbe v Mozirju in okolici ter 
so se zato odločili za novograd-
njo, s katero se je že sedaj 
dvignilo obilo, tudi nepotrebne-
ga, prahu. Na mestu stare osnov-
ne šole v Mozirju bo namreč stal 
novi market, v katerem bo našla 

mesto sodobna samopostrežna 
trgovina z mesnico in zelenjav-
nim oddelkom v pritličju ter 
oddelkom za pohištvo v nad-
stropju. Vsak del bo merili 500 
kvadratnih metrov. V Savinji na-
črtujejo, da bodo naložbo za-
ključili v drugi polovici pri-
hodnjega leta. 

S tem posodabljanje trgovske 
mreže v Mozirju še ne bo konča-
no. Savinja namerava vse da-
našnje prostore preusmeriti v 
specializirano prodajo. V sedanji 
trgovini z zelenjavo bodo uredili 
knjigarno in papirnico, v da-
našnjo prodajalno pohištva pa 
bodo namestili športne rekvizite 
in servis za smučarsko o p r e m a 
Vse te spremembe bodo uveljavi-
li do leta 1982, še do konca 
letošnjega leta pa bodo iz nek-
danje zadružne mesnice v Na-
zarjah uredili trgovino za sadje 
in zelenjavo. 

Načrtov jim torej ne manjka. 
Poleg tega pa si želijo več so-
delovanja s sveti potrošnikov, ki 
doslej obstajajo le na papirju. Z 
njihovo pomočjo bi hitreje od-
krivali pomanjkljivosti in jih tudi 
učinkoviteje odpravljali v za-
dovoljstvo vseh. 

J. PLESNIK 

da bo proizvodnja do naslednjega 
poletja potekala brez večjih težav. 

Poleg te vzdrževalne dejavnosti pa 
morajo poskrbeti tudi za rekon-
strukcije in investicije. Letos pre-
urejujejo del tehnološkega postopka 
v tozdu Pohištvo, lakirnico zamrzo-
valnih omar, s katero so imeli med 
letom precej težav. Obnavljajo pa 
tudi ogrevanje v tozdih Embalaža in 
Pohištvo. Vsa ta opravila zahtevajo 
več dni neprekinjenega dela 

„Včasih smo med kolektivnim 
dopustom delali po dvanajst ur in 
več," pravi direktor, Rudi Leskošek. 

„Danes to ni potrebno. Vzdrževanje 
preko leta je hamreč tako dobro, da 
čas kolektivnega dopusta izkoristi-
mo predvsem za rekonstrukcijo 
tehnoloških procesov." 

BORIS ZAKOŠEK 

naših 
delovnih 

kolektivov Vsak stroj je potrebno natančno pregledati 

Velenjska NAMA uspešno posluje 
o uspehih, težavah in načrtih Veleblagovnice Name Velenje smo se pogovarjali z 

direktorjem, Marjanom Komarjem 

Tozd Veleblagovnica Nama Ve-
lenje razpolaga s 3600 kvadratnimi 
metri prodajnih površin, njena celot-
na površina pa obsega 6500 kvadrat-
nih metrov. Imajo 16 oddelkov, 175 
zaposlenih in 40 učencev.. 

V letošnjem prvem polletju se je 
srečeval ta kolektiv, podobno kot 
drugi trgovski kolektivi, s številnimi 
težavami Spremenili so se pogoji 
kreditiranja, kar je prav gotovo ne-

Direktor Veleblagovnice Nama 
Velenje Marjan Komar 

Proizvodnjo usmeriti v pridelavo asparagusa 
Obislckali smo velenjsko Vrtnarijo, kjer smo se pogovarjali z vodjem delovne enote Stankom Vanovškom - 2 e letos 

bodo predali namenu nov poslovno proizvodni objekt 

Devevetnajst članski kolektiv ve-
lenjske :e vrtnarije, ki je posloval do-
slej v si sklopu tozda Komunala, bo z 
novim n letom postal sestavni del 
tozda h Nizke gradnje, saj je pretežni 
del njihjihove dejavnosti tržnega zna-
čaja. f Komunalne dejavnosti bodo 
odslej (j opravljali po naročilu tozda 
Komuniinala. Ta obrat razpolaga s 
približnžno enim hektarjem pokritih 
površiniin. 

Kot it je povedal vodja obrata, 
Stanko to Vanovšek, pa so proizvodnjo 
že preded leti preusmerili v pridelavo 

(nadaljaljevanje s 1. strani) 
k i so a že dotrajani in katerih za-
radi pi preselitve jaška Preloge na 
novo 3 lokacijo ni več smotrno 
zamensnjati. 

Prejrejšnji mesec, v času kolek-
tivnih ih dopustov, so velenjski ru-
darji ni nakopali 195.000 ton pre-
moga oziroma v poprečju 8.863 
ton nanadan. Po 10. avgustu, ko 
bodo D rudaiji iz tozdov Pesje in 
Skale le spet na delu, se bo pro-
izvodndnja normalizirala. Velenj-

asparagusa. Tega goje kar na dveh 
tretjinah površine. Poleg tega so 
poznani p o gojitvi krizantem. Pro-
dajajo jih na širšem slovenskem trgu, 
razpolagajo pa s približno desetimi 
tisoči sadilnih m e s t Gojijo tudi 
lončnice, vendar so pri teh vezani na 
uvoz semen ter nekaj rezanega cvet-
ja. Pridelujejo kale in vrtnice. Prej-
šnja leta so gojili tudi nageljne, 
vendar pri pridelavi teh niso imeli 
sreče, zato so to dejavnost upustili. 
V pomladanskem času pa gojijo 
tulipane in narcise. Velenjska vrtna-

rija ima tudi malo drevesnico, pred-
vsem za lastno uporabo, zazasajanje 
parkov in podobno. 

V Velenju imajo tri cvetličarne, v 
katerih prodajajo svoje cvetje, nekaj 
pa ga dobijo tudi od drugod. Uspeš-
no sodelujejo z Agrarijo Brežice, ki 

ski rudarski kolektiv bo nadalje-
val prizadevanja za izpolnitev 
planskih nalog kar najbolj od-
ločno, saj je vsaka tona nakopa-
nega premoga nadvse po-
membna. Prizadevajo si, da bi 
načrt presegli, saj so potrebe po 
velenjskem lignitu velike. Z 
akcijo za izkop dodatnih koli-
čin lignita bodo začeli že zad-
njo soboto v avgustu, k i je bila 
predvidena za prosto. 

(Ma) 
Vodja delovne enote Vrtnarstvo 
Velenje Stanko Vanovšek 

odkupi tudi vso odvečno količino 
asparagusa. 

Z rezultati ki so jih v tem obratu 
dosegli v preteklem letu in v prvi 
polovici letošnjega leta so zadovolj-
ni, seveda pa bo potrebno še veliko 
prizadevanj vsakega posameznika, 
da bi bili ti še boljši. Veliko skrb 
posvečajo izboljšanju delovnih po-
gojev. V končni fazi izgradnje je nov 
poslovno proizvodni objekt, v ka-
terem bodo imeli skladišča, garaže, 
poslovne prostore, sanitarije, hladil-
nico za cvetje ter delavnico. Investi-
tor tega objekta je delovna enota 
Vrtnarstvo, nekaj sredstev zanj pa je 
namenila tudi samoupravna interes-
na komunalna skupnost 

Vsi zaposleni v velenjski vrtnariji 
želijo, da bi ta objekt čim prej 
predali namenu. Poleg tega pa imajo 
se eno veliko željo. Radi bi zamenja-
li toplotno ogrevanje v rastlinjaku, 
katerega predračunska vrednost 
znaša 2,2 milijona dinaijev. Nekaj 
sredstev zanj že imajo, najeli pa 
bodo tudi kredite. Menjati želijo 
tudi folijo na plastinjakih, zemljo pa 
še bolj E koristiti. Predvsem pa bi 
radi gojili več lončnic in izboljšali 
svojo ponudbo. 

M. T. 

gativno vplivalo na kupno moč na-
ših ljudi. No, kljub tem in mnogim 

d rugim težavam so v letošnjem pol-
letju dosegli zadovoljive rezultate. V 
primerjavi z lanskim letom so skup-
ni dohodek presegli za 21 odstot-
kov, letošnji plan pa za sedem od-
stotkov. Tudi ostanek dohodka za 
letošnje prvo polletje je zadovoljiv, 
saj so plan presegli kar za 25 od-
stotkov. 

Ena največjih težav, je poudaril 
direktor Marjan Komar, s katero so 
se srečevali v letošnjem prvem pol-
letju, so bile prenizke zaloge. Pla-
rirali so, da bodo imeli v Vele-
blagovnici Nama Velenje za 270 
milijonov dinaijev zalog, vendar je 
to, ker so se cene večine proizvodov 
močno dvignile, mnogo premalo. 
Zaradi tega so morali sredstva za 
nabavo z alog p oveč a t i 

Kljub temu, da so osebne do-
hodke uskladili s podobnimi profil i 
v drugih organizacijah združenega 
dela, se še vedno srečujejo z izredno 
veliko fluktuacijo delavoev. Ta do-
sega še vedno okoli 20 odstotkov 
l e tna Delavci si iščejo delo samo v 
dopoldanski izmeni, pogosto p a še 
bolje plačani Povprečni mesečni 
osebni dohodek v Nami je znašal v 
letošnjem pivem polletju 5,677 
dinaijev in so ti, v primerjavi z 
enakim obdobjem lanskega leta, po-
rastli za 26 odstotkov. Povprečni 
promet na z poštenega p a je bil za 
šest mesecev 709.141 dinaijev. 

Direktor Marjan Komar je 
poudaril, da si zaposleni v velenjski 
veleblagovnici prizadevajo, da bi 
nudili potrošnikom kar najboljšo 
izbiro ter da bi bili njihovi poslovni 
prostori kar najbolj sodobno ureje-
ni. Prav zaradi tega so se odloči l i da 
nekatere oddelke v letošnjih polet-
nih mesecih preurede. Predvsem so 
nujno potrebni" obnove foto od-
delek, oddelek pohištva, čevljev in 

galanterije, metraže in otroški od-
delek. 

Veliko skrb v tem kolektivu pa 
posvečajo dodatnemu strokovnemu 
izobraževanju. Menijo, da daje 
trgovska šola premalo znanja z a 
različne profile trgovcev. Zal p a 
dodatnega izobraževanja za tigovce 
ni. Zato pogosto srečamo na neka-
terih oddelkih trgovce, ki za prodajo 
določenih artiklov niso dovolj stro-
kovno usposobljeni Prav tako pa se 
srečujejo z velikim problemom 
nabave nekaterih vrst blaga, pred-
vsem tistega, ki je vezan na uvoe. 
Kljub močnemu prizadevanju stran-
kam včasih ne morejo us t reč i 

Največ težav so imeli v letošnjem 
letu z oddelkom pohištva. Ker v naši 
občini zaostajamo s stanovanjsko 
gradnjo, so občani le malo posegali 
po teh nakupih. Tako je dosegel ta 
oddelek v polletju le 50 odstotkov 
planirane realizacije. 

Kjljub vsem težavam pa se lahko 
pohvalijo z dobrimi rezultati in 
dokaj dobrimi zalogami njihove 
trgovine. Direktor je povedal še to, 
da poslovna enota, ki so jo pred 
dvema letoma odprli v Stari vasi, 
izredno dobro posluje in je dosegla 
boljše rezultate, kot so jih pričako-
vali, kljub temu, da so delali v 
težkih pogojih. Vse do sredine 
letošnjega leta niso imeli niti dvigala 
za prevoz živil. 

Vse več je v velenjski Nami 
kupcev, ki bi si radi blago neupravi-
čeno prisvojili Včasih je bilo tega 
največ v samopostrežni trgovini, se-
daj pa na oddelku oblači l 

Kolektiv velerjske Name si pri-
zadeva, da bi svojo ponudbo kar 
najbolj izpopolnil in tako ugodil 
potrošnikom. Že sedaj pa razmišlja-
jo o gradnji trgovine v soseski Šalek 
II, kamor naj bi se preselilo okoli 
2000 občanov. 

MIRA TAMŠE 

Nekatere oddelke bodo že v prihodnjih mesecih posodobili 

Za nekatere ni kolektivnega dopusta 
Delavci tozda Vzdrževanje prav v tem času opravijo največja dela — Letos nekaj rekonstrukcij in investicij — 

Pogovarjali smo se z direktorjem tozda Vzdrževanje Rudijem Leskoškom 



Brigada bratstva in 
enotnosti zelo uspešna 
Brigada je prejela vsa brigadirska priznanja — Izredni 
uspehi na trasi in pri organizaciji brigadnega življenja 

GORNJA S A V I N J S K A DOLINA V NARODNOOSVOBODILNI BORBI 

Večji teror, močnejši upor 
Z zvezne mladinske delovne 

akcije Kozjansko 79, se je v soboto 
v Velenje vrnila mladinska delovna 

Komandant brigade Sadif 
Omerčič 

brigada 4. julij. Brigado, ki je delo-
vala na Kozjanskem mesec dni, od 
4. julija do 4. avgusta, so sestavljali 
mladi iz 25 občin, ki so se udeležile 
letošnjega srečanja Bratstva in 
enotnosti v Velenja Organizatorja 
45 članske brigade sta bila zveza 

borcev in zveza socialistične mla-
dine Jugoslavije, pokroviteljstvo pa 
sta prevzela Zveza borcev in ZSM 
Slovenije Velenje. 

Brigada, v kateri je bilo 7 bri-
gadirk in 38 brigadirjev, je opravljala 
dela na izkopu vodovoda Rudnik -
Planina in na cesti Loka pri Žusmu 
- Grobelce. 

Komandant brigade, Sadif 
Omečič, sicer zaposlen na Vegradu, 
nam je povedal, da je bila ta brigada 
izredno uspešna, saj je prejela po 
končani akciji vsa možna brigadir-
ska priznanja. Pripadel pa ji je tudi 
Trak akcije. Zelo dobro so imeli 
organizirane interesne dejavnosti, 
pripravili so nekaj zanimivih kultur-
nih prireditev in izdali 4 biltene. 
Seveda so bili zelo uspešni tudi na 
delovišču in kljub naravnim teža-
vam, blatu, vlagi in kamenju, za 100 
odstotkov presegli začrtani plan. 

Sadif je dejal, da so brigadirji ves 
čas skrbeli za razvijanje bratstva in 
enotnosti, da so radi pomagali, na-
vezovali nova poznanstva ter gradili 
prijateljstvo. 

„Ceprav se na začetku nismo 
poznali," je dejal Sadif, „smo bili na 
delovišču in izven njega kar prese-
netljivo uspešni" 

Brigada 4. julij je bila doslej naj-
boljša na mladinci delovni akciji 
Kozjansko 79 in ima zato velike 
možnosti da osvoji tudi plaketo 
Veljka Vlahoviča, ki jo bo prejela 
najboljša brigada celotne akcije. 

B. Z. 

Namen pričujočega pisanja je, da se ob dosegljivih virih osvetli 
prva in najtežja doba oboroženega odpora proti okupatorju v 
Gornji Savinjski dol ini K njenemu razmahu so mnogo pripomogli 
nosilci narodnosovobodilne borbe na Štajerskem, pa sosednji tereni 
Šaleške doline, Spodnje Savinjske doline, posebej Mrzlice, Braslov-
3dh Dobrovelj, Revirjev in ne nazadnje, Pohorja. Razvijala seje iz 
Celja in Maribora, od koder so prihajale direktive nosilcev oborože-
nega odpora, Slavka Šlandra, Franja Vrunča, Miloša Zidanica, 
Petra Stanteta— Skale, k i so j ih preko aktivistov-prvoborcev izvaja-
l i na našem območju. Izredno pomembno vlogo je odigralo delo 
partijskih celic v Spodnji Savinjski dolini, v industrijskih krajih, k i 
so delovale in usmerjale delavce v borbo proti izkoriščanju že v 
bivši Jugoslaviji. Tudi narodnostna zavest naših naprednih prebival-
cev je pripomogla k temu, da so se v času okupacije znašli v borbi 
proti okupatorju, za zmago progresivnih sil. V dokaz služi dejstvo, 
da so se odločitve in dogodki odvijali tudi na našem območju, da 

Srečanje partizanskih tiskarjev 
V taboru v Savinjski dolini bodo proslavili 37-letnico 
ustanovitve tehnike Cankar — Tovariško srečanje parti-

zanskih tiskarjev Štajerske 

Tabor v Savinjski dolini bo jutri, 
v soboto 11. avgusta gostoljubno 
pozdravil udeležence proslave 
37-letnice ustanovitve Cankarjeve 
tehnike v Taboru. Proslavo so zdru-
žili tudi s srečanjem vseh, ki so na 
Štajerskem med NOB delali v tiskar-
nah in s prvim proslavljanjem praz-
nika krajevne skupnosti Tabor, kjer 
ni bilo med narodnoosvobodilnim 
bojem hiše, ki ne bi sodelovala s 
partizani Zato naključje, da so se 
oktobra, leta 1942 odločili postaviti 
partizansko tiskarno prav v bližini 
tega kraja. Na Štajerskem je bilo 
tisti čas čutiti veliko pomanjkanje 
partizanske literature, zato je bila 
tehnika Cankar pri Taboru ena tistih 
tiskarn, ki naj bi to vrzel zapolnila. 
Postavili so jo v Skutnikovi rebri 
nad Taborom, najprej zakopano pod 
zemljo. Začela je delati le s pisalnim 
strojem, kmalu pa je stekel tudi 
ciklostil Tiskarjev je bilo iz meseca 
v mesec več, vse večje pa so bile 
tudi zmogljivosti tehnike Cankar. 

Tehnika Cankar je med drugo sve-
tovno vojno odigrala na tem pod-
ročju izredno pomembno vlogo v 
boju proti okupatorju, zato so se 

občinska konferenca SZDL Žalec, 
krajevna skupnost Tabor in druž-
benopolitične organizacije v Taboru 
odločili, da svečano proslavijo 
37-letnico ustanovitve te tehnike in 
proslavo združijo s srečanjem vseh 
medvojnih štajerskih tiskarjev. Pra-
znovanje v Taboru se bo pričelo 
danes popoldne z otvoritvijo raz-
stave ilegalnega tiska in pripomoč-
kov, ki so jih uporabljali v tehniki 
ter razstave slik bivšega tehnika dr. 
Franceta Cegnaija v šoli Tabor in s 
svečano sejo skupščine krajevne 
skupnosti ter družbenopolitičnih 
organizacij Tabora. Ob lo . uri zve-
čer, pa bodo v parku pri osnovni 
šoli Tabor odkrili spomenik kmetu-
borcu, delo akademskega kiparja 
Albina Ambrožiča. 

Osrednji del praznovanja se bo 
pričel jutri, v soboto 11. avgusta ob 
9. uri z odkritjem spominskega obe-
ležja na kraju, kjer je bila tehnika 
Cankar in nato nadaljeval s proslavo 
37-letnice ustanovitve tehnike in s 
srečanjem partizanskih tiskarjev 
Štajerske ob 11. uri pri domu Parti-
zan v Tabora 

J. KRAJNC 

so se zbirali pri nas prvi ilegalci in se zadrževali ter borili v prvih 
irtizanskih četah Štajerskem bataljonu, II. grupi odredov, 
androvi in ZidanScovi brigadi, Koroškem odredu in v XIV. divi-

ziji. Vse te enote so nosile težo bojev širom po Gornji Savinjski 
dol ini 

Predani ljudje, k i so živeli in delali kot aktivisti na terenu, in za 
partizanske borbe primerna pokrajina, so dali solidne temelje za 
rast in uspeh narodnoosvobodilnega gibanja. Z redkimi izjemami je 
prebivalstvo kaj kmalu zavestno sodelovalo in pomagalo utrjevati 
borbene ideje kljub temu, da so močno občutili teror okupatorja. 
Iz teh krajev je bilo mnogo izseljenih, največ pa ubitih in padlih. 
Čim hujši je bi l teror, tem močnejši je bil upor. 

Gornja Savinjska dolina leta 1941 ni imela izkuše nih ilegalcev, 
aktivistov-komunistov, ki bi takoj po okupaciji lahko organizirali 
že nastajajoče uporniške skupine v odbore OF. Na tem območju so 
obstajale in nastajale skupine somišljenikov, ki j ih je družila 
narodnostna zavest in sovražnost proti okupatorju. Pošteni so si 
zaupali med seboj, ker so že prej gojili ogorčenost in sovraštvo do 
nemškega in pozneje avstrijskega nacizma. 

Te skupine, k i j ih je bilo širom Gornje Savinjske doline kar 
precej, so sestavljale grupe ljudi, bolj ali manj številne, a večje v 
strnjenih krajih, kot je Mozirje, Nazarje z nekoliko delavske 
tradicije, Gornji grad, Radmirje in Ljubno. Najmočnejše so bile v 
Mozirju, Nazarjah in na Ljubnem. Niso se organizirano sestajale, 
vendar so širile določen krog somišljenikov v odporu proti 
okupadji in postopkom okupatorja. Organizirano sta 1941 
nastopili skupini iz Moziija in Bočne. V. Mozirju, v Goričaijevi hiši, 
je bil pred 20. oktobrom 1941 ustanovni sestanek odbora 
Osvobodilne fronte. O tem, kako so potekali dogodki, pripoveduje 
Vlado Miklavc iz Mozirja tole: 

Odbor OF za Moziije so ustanovili njegov bratranec Dušan 
Pahor, ki je tiste dni pribežal pred nemščini terorjem iz Ptuja, 
frizerski pomočnik Stanko Umek, lesni tehnik Viktor Krč, Marflca 
Goričar, Franc Breznik, po domače Paher, iz Mozirja in Vlado 
Miklavc. Dušan Pahor j im je sporočil, da je bila v Ljubljani 
ustanovljena OF in obrazložil cilje OF, nakar so prisotni pristali, da 
postanejo člani odbora OF. Razdelili so si naloge: vzpostavili stike 
s partizandcimi borci na Dobrovljah, razširjevali vrste somišljenikov 
v Moziiju in okolici, vse do Gorenja, zbirali bodo denar za OF, 
strelivo, orožje in sanitetni material ter obleke za partizane. 
Nabavili bodo ciklostil, ustanovili malo tiskamo, kjer bodo 
razmnoževali male letake in radijska poročila za trošenje. Kmalu 
zatem je bil vzpostavljen stik s partizani, nabavljen ciklostil in 
material za tisk iz žage Nazarje in organizirano tiskanje radijskih 
poročil po radijskih vesteh, k i so j ih poslušali pri Pepelu. Te so 
trosili po mozirski okolici. 

Po vzpostavitvi stika s partizani na Dobrovljah, je štiri dni po 
ustanovnem sestanku organiziran drugi sestanek v Miklavčevi hiši v 
Mozirju. Tja sta po nalogi Franca Rozmana-Staneta, takratnega 
komandanta Štajerskega bataljona, prispela prvoborca Božo 
Mravljak — Podžupan, takratni komisar bazaljona, in Rado 
Zakonjšek-Cankar. Na njem sta sodelovala Vlado Miklavc in 

njegov oče, Dušan Pahor, Marika Goričar in somišlienik o žirom t 
zaupnik Ivan Bitenc iz Gornjega Grada. Po navodilih Franc [ 
Rozmana-Staneta sta Podžupan in Cankar z navodili za deli j 
odbora OF za Moziije dela le-temu dokončno akcijsko usmeritevi j • 
vsebino. 

V Bočni in v Kropi pri Bočni sta ustanovljeni vaSci straži, ki | 
v tem času vršita manjše propagandne akcije. V drugih krajin 
tudi dokaj živahno, stopnjuje se sovraštvo do okupatorja in vrSji 
se manjše propagande in opozorilne akcije o namerah okupatorja 
vendar dokaj neorganizirano. 

S partizani, k i se nahajajo na Dobrovljah, so vse boljše in tesneji 
vezi Po napotkih odbora OF so borci Štajerskega bataljona, k i seji 
nahajal blizu Črete na Dobrovljah, prišli v Moziije k mojstri 
Pavlinu po čevlje in usnje. Partizanska Savinjska četa odbije Nema 
na Dobrovljah in vrši naprej manjše akcije. Terenci iz Moziija ii 
Nazarij so zbrali denar in drug material, k i so ga borci prav taki 
vzeli s seboj v enoto. Vse akcije, ki so se stopnjevale z napadon 
Štajerskega bataljona na Šoštanj, na Čmakovo žago in likvidaciji 
izdajalcev 26. oktobra 1941, so močno odjeknile med prebivale 
Gornje Savinjske doline. Trosilne akcije okog Bočne in Krope so 
skupaj z vojaškimi zmagami dokazovale, da niso v akcijah sam 
posamezniki, temveč so akcije plod dobro organiziranih vojaški 
enot v sodelovanju s prebivalstvom. 

Za umilčajočimi partizani z akcije pri Čmaku na Gomilskem, so 
Nema še isti dan za njimi krenili v napad na Štajerski bataljon,ki 
je bil na Čreti in ga hoteli unič i t i Od 13. do 18. ure je bataljon, 
sestavljen iz Savinjske, Revirske in Pohorske čete vodil frontalnc 
borbo proti 3000 nem§cim vojakom in j ih vrgel s Črete, nakar seji 
umaknil. 

V zgodovini borb na Štajerskem se je prvič zgodilo, da so 
partizani bili frontalno bitko proti okupatorju in zmagali. Kiji 
zmagi so se morali umakniti, ker bi j ih naslednji dan Nei 
popolnoma obkolili in j ih spričo premoči, morebiti uničili. Prel 
deset napadov Ne mcev in odboj le-teh daje poseben pomen bi 
na Čreti, k i ni samo v tem, da so partizani zmagali, temveč da so 
čutili tako močni in moralno trdni, da se lahko postavijo v bia 
močnejšemu sovražniku v pozicijski borbi, da vzdržijo in, kljub 
pomanjkanju orožja in streliva, zmagajo. Okupator je prvič okusi 
na lastni koži udarno pest partizanskih sil in organizacijsko ta 
vojaško sposobnost partizanskega vodstva. 

Dejavnost partizanskih enot, ki se je začenjala najpogosteje 
območja Dobrovelj in dosegla svoj vrh v oktobru 1941. leta, je bili 
zares izjemna. Uspevala je zato, ker je prebivalstvo naših kraja 
dobro razumdo pomembnost narodnoosvobodilne borbe, vse 
stransko podpiralo tak boj in nudilo partizanom vso pomoč. II 
krajih širom doline so se ljudje opredeljevali za boj proti okupator 
ju, redki pomagači in privrženci Nemcev so bil i osamljeni in tako 
onemogočeni Prikrito so sovražili okupatorja. Odpor je bil navzoi 
prav vsepovsod. Širila se je tudi propaganda za OF. Tega se jo 
zavedal tudi okupator ter je s terorjem in preko redkih izdajalca 
skušal preprečevati aktivnejše delo pri ustanavljanju odborov 0E 

Zimski meseci leta 1941 /42 so bili najtežji v vsem narodno! 
osvobodilnem boju na Štajerskem Prav tako tudi v Gornji Savinjslf 
dol ini Aretacije, selitve, streljanja talcev, stalno zasledovanji 
izmučenih enot in posameznih partizanov ter aktivistov OF, ji f 
vplivalo na umirjenje aktivnosti boja. Borci Štajerskega bataljona so 
se razformirali v manjše skupine. Skupina Vlada Letonje - Kmeti 
je januarja 1942. leta prispela in se zadrževala pri kmetih Verbuči 
Jesenik v Šmihelu nad Mozirjem. Prenehal je z delom odbor OFi 
Mozirju, ker je gestapo v Mozirju razrušil celo organizacijo 0F, 
zaprl Miklavčevo družino, Dušana Pahoija in Viktorja Krča. Ujet j 
bil Božo Mravljak. Odvedli so ga v Celjski pisker. V istem času, t] 
januarja 1942, je prenehala z dejavnostjo tudi vaSca straža v Bočt 
in Kropi Nema so že po umiku Štajerskega bataljona s Čred 
zaradi izdajstva pozaprli aktiviste z Dobrovelj in kmete iz Lepi 
njive. Januaija 1942. leta so Nemci aretirali 30 oseb osumljenih, di| 
podpirajo partizane. Od novembra 1941 do tistih dni je bi 
aretiranih iz Gornje Savinjske doline 98 oseb. (Nadaljevanje sledi 

VELIKA POLOMIJA Piše: Milan Zrinski 

Riše: Jelko Peternelj 

43. Tri dni po razgovoru je postal Stanko gojenec Jocove 
„špartanske univerze", kakor je šolo poimenoval domiselni Apis. 
Našel je nove tovariše, stare večinoma do trideset let. Veščine, k i se 
j ih je Stanko učil v novi „šo!i", so mu bile iz dneva v dan bolj všeč. 
Zato je ves prosti čas posvetil treningu v kletnih prostorih neke 
samostanske knjižnice, kjer so se zbirali vsak dan. Nihče ne bi 
mogel reči oziroma verjeti, da se v tej zgradbi dogaja kaj nenavad-
nega. 

44. Apis seje dosti mudil med tečajniki. Kadar seje pojavil, so 
se „šolarji" hitro zbrali okrog njega. Navadno je prinesel denar, k i 
so ga dobivali tečajniki za ,,popoldansko honorarno delo," kakor je 
imenoval sodelovanje v Jocovi „špartanski univerzi". Stanku seje 
kaj kmalu začelo zdeti vse skupaj nekam čudno. Le zakaj naj bi j im 
plačevali šolanje, če pa gre za njihove lastne interese? Morda so se 
tako vpraševali tudi drugi, vendar na glas tega niso povedali! 

45. Stanko je bil bister dečko in je kaj kmalu ugotovil, da ima ti 
„šola" zagotovo določen namen, zaenkrat zanj še neznan. Potrdit 
za takše n sklep je dobil tisti dan, ko je prinesel Apis s sabo sodoiii 
radijski oddajnik, ki so ga preučevali kar teden dni. Za last« 
varnost človek radijskega oddajnika res ne potrebuje, pa tudiae 
eksploziva in min, ki so j ih kmalu vključili v predmetni, jo 
razmišljal naprej. In še denar, ki ga prejemajo redno, in to ne' 
majhnih zneskih! 
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Petek, 10. avgust — Lovrenc 
Sobota, 11. avgust - Klara 
Nedelja, 12. avgust - Hilarija 
Ponedeljek, 13. avgust - Lilja-
na 
Torek, 14. avgust - Anastazija 
Sreda, 15. avgust - Marija 
Četrtek, 16. avgust - Rok 

Zdravniki v Zdravstvenem 
domu Velenje 

10. 8. 1979 dn Kotnik 
11.8. 1979 dr. Dovšak 
11. 8. 1979 notr. dežurni dr. 
Pustovrh 
12. 8. 1979 dr. Dovšak 
12. 8, 1979 notr. dežurni dr. 
Ristovrh 
13. 8. 1979 d t Zinaič 

ZOBOZDRAVNIKI V 
ZDRAVSTVENEM DOMU 
VELENJE 

.11. 8. 1979 dr. Radenko L U 
BARDA, Stanetova 23/c, Vele-
nje 

-12, 8. 1979 dr. Radenko L U 
BARDA, Stanetova 23/c, Vele-
nje 

VETERINARJI 
VETERINARSKE POSTAJE 
ŠOŠTANJ 
Od 110. 8. do 16. 8. 1979 Peter 
RIHTARIČ, dipL vet., Šoštanj, 
Prešeimov trg 7, te l 881-143 

REDIDNIKINO 
VEL&ENJE 

10. D. a - petek ob 18. in 20. uri 
DVA V SUPER POLICAJA italijan-
sko-ahameriški akcijski. Režija: E B. 
Gluchcher. Igrajo: Tcrence Hiil, Bud 
Spencmcer 

11. 1. 8. - sobota ob 18. in 20. uri 
DVA \ SUPER POLICAJA - italijan-
sko- s- ameri9ci akcijski 

12. Z 8. - nedelja ob 18. in 20. uri 
DVA A SUPER POLICAJA - italijan-
sko-a-ameri9ci akcijski 

13. 3. 8. - ponedeljek ob 18. in 20. 
uri V< VOHUN KI ME JE LJUBIL -
•vantinturistični-ameriiki. Režija: 

Lertvis Gilbert. Igrajo: Roger Moore, 
Barbara Bach 

14. 8. - torek ob 18. in 20. uri 
VOHUN KI ME JE LJUBIL - avan-
turist ični- ameriški 

15. 8. - sreda ob 18. in 20. uri 
PREGON ZA ZLATOM - ameriška 
komedija Režija: Charles Chaplin. 
Igrajo: Charles Chaplin, Mack Swein 

16. 8. - četrtek ob 18. in 20. uri 
ZBOGOM IN KONEC - italijanska 
kriminalka. Režija: Damiano Do-
miani Igrajo: Člaudia Cardinale, 
Remzo Paimer 

KINO DOM KULTURE 
VELENJE 

13. 8 - ponedeljek ob 20. uri 
FILMSKO GLEDALIŠČE VSI 
PREDSEDNIKOVI MOŽJE - ame-
riški politični Režija: Alan J. Paku-
la. Igrajo: Dustin Hoffman, Robert 
Redford 

KINO ŠOŠTANJ 
11. a - sobota ob 19.30 TRI-

KRATNO IZDAJSTVO CUFOR-
DA BUMMERA - ameriški 

12. 8. - nedelja ob 17.30 in 
19.30 VOHUN KI ME JE LJUBIL 
- ameriški avanturistični 

1 1 8. - ponedeljek ob 19.30 
PREGON ZA ZLATOM - ameriška 
komedija 

15. 8. - sreda ob 19.30 DVA 
SUPER POLICAJA - ameriški 
akcijski 

KINO ŠMARTNO 
OB PAKI 

10. 8. - petek ob 20. uri MOKIE 
IN BANDIT - ameriški humoristič-
ni 

14. 8. - torek ob 20. uri DVA 
SUPER POLICAJA - italijansko-
ameriški akcijski 

• l « v i i • miličniki 
so zapisali 

OBČANI 
PREPREČILI KRAJO 

PRIODAM v Slovenj Gradcu 
novejšo hišo. Celotno vsoto ni 
nujnoo takoj plačati Dr. Jožef 
Benkia, Slovenj Gradec, Sejmi-
šča 118. 

PR10DAM Izvenkrmni motor 
Tomcos 18, Elektronik, 15 obra-
tovalrlnih ur. Informacije po tele-
fonu »850-001- popoldan. 

UGGODNO PRODAM Zastavo 
750, , letnik 1972. Ivica Jezer-
nik, I Podkraj 22, Šentilj pri Ve-
lenju i 

TAAKOJ sprejmem dve dekle-
t i ali i ženski z veseljem do dela v 
gostirinstvu. Naslov v uredništvu. 

KM1EČKI TURIZEM bo v 
Zavoodnjah nad Šoštanjem, pri 
Jankuu, od 10. avgusta dalje. 
Gostete sprejemamo vsako sobo-
to inn nedeljo. Dobite domača 
kmeččka jedila in pijače. Odda-
jamo o tudi sobe s celodnevnim 
penzirionom, in to vsak dan. 

VS'SEM, ki so dne 29. 6. 1979 
na PiPartizanski cesti pomagali 
gasiti ti osebni avto Lada, se 
ISKRRENO ZAHVALJUJE Julij 
Čuježež. 

V E L E N J E 

TOZD ELEKTROKOVINARSKE ŠOLE 

K VP ISU V A B I M O K A N D I D A T E Z A S T U D U OB 
D E L U I. STOPNJE S T R O J N I Š T V A IN ELEKTRO-
T E H N I K E V N A Š E M C E N T R U Z A ŠTUDIJ OB 
D E L U N A V T Š M A R I B O R 

Prijavijo se lahko kandidati, ki so končali 4-letno srednjo 
šolo in želijo študirati ob delu. 
Prijave pošljite do 1. septembra 1979 na naslov RŠC Velenje, 
63320 Velenje. 

K prijavi morate predložiti za vpis potrebne dokumente: 
— izpisek iz rojstne matične knjige, 
— življenjepis, 
— izvirno spričevalo, 
— potrdilo o lastnosti delavca v združenem delu z navedbo 
dobe dela (kandidati, ki niso zaposleni, potrdilo pristojnega 
organa ali organizacije, da obstajajo upravičene okoliščine, 
zaradi katerih ne morejo obiskovati predavanj kot redni 
študenti), 
— izjavo o plačevanju stroškov študija oz. izjavo organizacije 
združenega dela, da bo plačevala te stroške. 

V prvem letu se lahko v organiziran učni proces v Velenju 
vključijo tudi študentje gradbeništva in kemije, ki pa se 
morajo v drugem letu preusmeriti na center pri Tehniški šoli 
v Ce lju. 
Vse ostale informacije dobite na RŠC Velenje, v tajništvu 
TOZD EKŠ, tel. 850-422, int. 25. 

Matični urad Velenje 
Poroke: 
Alojz BURŠIČ, roj. 1955, miličnik 
iz Velenja, Tomšičeva c. in Cilka 
SRNOVRSNIK, roj. 1960, medicin-
ska sestra iz Velenja 

Smrti: 
Janko ŠKARJA, roj. 1941, ključav-
ničar iz Velenja, Kersnikova 1; 
Franc MIKLAV, inv. upokojenec iz 
Podkraja pri Velenju 21. roj. 1926 

• Okoli 23. ure 3. avgusta 
letos sta Radivoj Stojanovič in ^ 
Ivan Sadla vlomila v pisarno 
prodajalne tobačne tovarne na 
Prešernovi cesti v Velenju Od-
prla sta železno blagajno, ven-
dar nista našla denaija, zato sta 
odšla še v trgovino. Nato sta 
vlomila še v kioska Dela, od 
koder sta nameravala odnesti za 
400 dinaijev kovancev. Ker pa 
so j u pri delu opazili občani in 
ju hitro prijavili velenjski posta-
j i milice, so j u miličniki zalotili 
še pri dejanju. 

• V hotelu Paka v Velenju 
je 5. avgusta razgrajal M A. 
Miličniki so ga opozorili in pri-
javili sodniku za prek r Se e. 

• V kegljišču velenjskega 
hotela Paka je 6. avgusta okoli 
23. ure razgrajal D. B. Miličniki 
so ga nekajkrat opozorili, ven-
dar opozorila niso zalegla. Za-
radi tega so mu priskrbeli pre-
nočišče na postaji milice. Pri 
sodniku za prekr&e pa bo mo-
ral poravnati račun. 

Z A H V A L A 

Ob izgubi naše drage mame 

FRANČIŠKE HROVAT 
se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, znancem in so-
sedom iz Velenja, ki so nam kakorkoli pomagali ob 
njeni smrti 
Posebna zahvala dr. Zupancu za dolgoletno zdravlja-
nje. 
Zahvaljujemo se tudi govorniku, župniku za opravljen 
obred in vsem, k i so jo s cvetjem in izrazi sožalja 
spremili na njeni zadnji poti. 

Žalujoči: sin Viktor Glušič z družino. 

Pomlad je šla že mimo nas, 
utihnil tudi je ptičji glas, mnilo 
je že leto dni, leto velike žalo-
sti, kar našega nepozabnega 

DANILA 

med nami več n i Sina, moža, očka, brata. Prerano za 
njim so se zaprla groba vrata. 

Hvala vsem, k i se ga spominjate, obiskujete njegov 
prezgodnji grob in sočustvujete z nami. 

Vsi Verzdakovi iz Šmartnega ob Paki, Velikega vrha 
in Šempetra. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi 

IVANA KROŠLA 
iz Pesja 

• t 
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki so ga pospremili na 
njegovi zadnji po t i 
Posebno se zahvaljujemo osebju bolnice Topolšica, ki mu je lajšalo bolečine, dr. Zupancu za 
pomoč, častni straži rudarskih upokojencev, rudarski godbi, govorniku za izrečene besede in 
duhovniku za opravljeni obred. 

Žalujoči: Gusta, sin in hčeika z družino in ostali sorodniki. 

• S T R E L S T V O 

TRIDESET LET 
'OSZ MOZIRJE 

V občini Mozirje bodo v nedelji 
12. avgusta slavili strelci tridesetlei-
nico delovanja. Ta pomemben jubr 
lej občinske strelske Mozirje bod. 
počastili ob 11. dopoldan na streli-
sču v Mozirju. Svečani program se 
bo pričel z razvitjem praporja, za-
služnim članom pa bodo podelili tu-
di plakete in priznanja. Pripravljen 
imajo tudi krajši kulturni program 

S tekme Rudar: Flavia-Salva: drugi zadetek za domačine 

• N O G O M E T 
RUD AR: F L A VIA - S A LVA 

(Avstrija) 
5:0(4:0) 

V povratni tekmi so nogome-
taši „ Rudarja" ponovno slavili z 
visoko zmago 5:0. Gole so dali: 
Kustodič, Trnjanič 2, Miljkovič 
in Numanspahič. 

Videli smo dva različna pol-
časa. V prvem tudi 4 gole in 
veliko terensko pomoč, v dru-
gem pa so tudi gostje uredili 
svoje vrste in bil i tudi na sredini 
terena močni L O. 

LJUBENCI 
NAJUSPEŠNEJŠI 

Pred nedavnim so nogometa-
ši mozirske občine zaključili s 

tekmovanjem v občinski rekre-
acijski l igi V jesenskem in 
pomladanskem delu je nastopi-
lo 10 ekip. Tekmovanje je po-
tekalo dokaj redno in je kljub 
nekaterim slabostim dobro 
uspelo. 

Med desetimi moštvi so 
bili daleč najboljši nogometaši 
Ljubnega, k i so osvojili 35 točk 
in premočno zmagali. Od IS 
srečanj so j ih kar 17 odločili v 
svojo korist in le eno igrali ne-
odločeno. Dosegli so 108 za-
detkov in j ih prejeli le 22. Za 
njimi so se ekipe zvrstile takole: 
Nazaije 27, Kokaije_27, Mozirje 
in Rečica po 23, Šmartno 16, 
Luče 11, Radmirje 10, Bočna 7 
in Gornji grad 4 točke. 

J. P. 

Ob balu tudi veliko športa 
Prireditelji letošnjega Flosarskega bala na Ljubnem so 
pripravili vrsto športnih prireditev, ki se jih je udeležilo 
veliko tekmovalcev — Še posebej so se izkazali odbojkarji 

Ob letošnjem, že 19. Flosar-
skem balu se je vrsta prireditev 
zvrstila že v tednu pred osred-
njim slavjem v nedeljo. Največ 
med njimi je bilo športnih, na 
različnih tekmovanjih pa je na-
stopilo veliko število eltip in po-
sameznikov. 

Na turnirju v kegljanju je bila 
najboljša ekipa temeljne organi-
z acije Železarne Ravne, Kovi-
naistvo. Med moštvi, k i so se 
pomerili v malem nogometu, so 
bili po pričakovanju najboljši 
igralci ljubnega, v rokometu pa 
so slavili Lučani Konec tedna 
je bilo na vrsti najkvalitetnejše 
tekmovanje. Prizadevni odboj-
karji so v petek in soboto pri-
pravili močan turnir, k i se gaje 
udeležila vrsta dobrih ženskih 
in moških ekip. Tekmovanje je 
brez dvoma uspelo, le zaključne 
boje so morali gledalci zaradi 
dežja spremljati v dvorani 
osnovne šole. Pri ženskah so sla-

UKREPI 
Z A O D P R A V O 

POSLEDIC PO SUŠI 
V eni izmed prejšnjih številk Na-

šega časa smo pisali o ukrepih za 
odpravo posledic po suši. V današnji 
številki časopisa jih še nekaj predla-
gamo. 

Poleg že običajnih setev 
(repa, kavla), kmetijstvo Šoštanj 
predvsem priporoča setev krme 
ogrščice (listnatega ohrovta), saj se z 
njim pridela največ krmilnii snovi 
na ha. 

Zemljo je potrebno zelo dobro 
pripraviti (mrvičasta struktura) in 
zabranati eno od naslednjih dušič-
nih gnojil: URE A - 2 5 0 kg/ha aH 
KAN-400 kg/ha ali NPK -
1 7 - 8 - 9 -600kg / ha. Uporabna je 
tudi gnojnica ali gnojevka. Če se 
uporabi organsko gnojilo, se ldiko 
sorazmerno zmanjšajo količine mi-
neralnih gnojil. Za ha je potrebno 
od 8 do 10 kilogramov semena, ki se 
posejc plitvo (1 do 2 cm globoko). 
Mladi posevek je potrebno zavaro-
vati pred škodljivci. Pridelek krmi-
mo predvsem od jeseni do začetka 
zime, saj traja njegova rast vse do 
- 1 2 stopinj. 

v ile domačinke, k i sicer nasto-
pajo v republiSci ligi in so letos 
svoje vrste občutno pomladile. 
Mlade igralke so tudi na tem 
obetajo. Pri mošcih so odboj-
karji Braslovč v finalni tekmi 
zanesljivo premagali moštvo 
Marlesa iz Maribora. Na tretje 
mesto so se uvrstili igralci To-
polšice, k i so na turnir pripeljali 
močno okrnjeno ekipo in so ta-
ko zamudili lepo priložnost, da 
bi na turnirju ob Flosarskem 
balu slavili še tretjič zapored. 

Domači nogometaši so v ne-
deljo dopoldne odigrali tradi-
cionalno tekmo za pokal Savinj-
skega flosarja. Pomerili so se s 
kombinirano ekipo novega dru-
goligaša iz Trbovelj. Domači-
nom se je poznalo pomanjkanje 
tekem z močnejšimi nasprotni-
k i k i j ih v občinski rekreacijski 

V odbojki so tokrat slavili 
Braslovčani 

ligi ni bilo, slabo pa so bili tudi 
telesno pripravljeni 

V prvem polčasu so gostujoče 
moštvo povsem nadigrali in povedli 
z 2:0, v drugem pa jim je zmanjkalo 
moči Na koncu so zmagali telesno 
bolje pripravljeni gostje. Ti so naj-
prej z enajstmetrovke zmanjšali 
vodstvo domačinov, izenačili so z 
avtogolom in pred koncem dosegli 
še zmagoviti zadetek. 

J. P. 



Mladi iz pobratenih občin na Šaleški magistrali 
Beseda mladincev iz Ormoža, Vrnjačke Banje, Novega Travnika in Subotice 

Na Šaleški magistrali se v teh 
sončnih dneh trudijo in potijo 
mladi, tretje izmene mladinske 
delovne akcije. Tokrat je tu 
osemdeset brigadirjev iz petih 
pobratenih občin Prišli so mla-
di iz Ormoža, Vrnjačke Banje, 
Novega Travnika, Subotice in 
Velenja. Tokrat smo naredil 
anketo med brigadirji in pobra-
tenih občia 

Marjana Dadanovič, Ormož: 
„ V naši občini so mladinske de-
lovne akcije zaživele šele zadnji 
dve leti, zanimanje zanje pa iz 
leta v leto raste. Ko smo letos 
prejeli pobudo občinske konfe-
rence ZSMS Velenje, da se ude-
ležimo akcije v Velenju, v za-

bit i vsak mlad človek vsaj 
enkrat na delovni akciji." 

Milorad Teržič, Vrnjačka 
Banja: „Prvič sodelujem na 
mladinski delovni akciji in mo-
ram reči, da mi ni žal, da sem 
prišel v Velenje. Delo na trasi je 
sicer kar naporno, vendar je tu-

Marjana Dadanovič 

četku ni bilo prevelikega zani-
manja, vendar se nas je akcije 
kljub vsemu udeležilo enajst. 
Na mladinski delovni akciji 
prvič sodelujem Tu mi je všeč 
in prepričana sem, da se bom 
podobnih akcij tudi v prihodnje 
udeleževala. Mislim, da bi moral 

\ 
i 

Milorad Teržič 
di prostega časa, v katerem se 
spoznavamo dovolj. Všeč mi je, 
da sodelujemo na tej akciji mla-
di iz petih različnih mest Jugo-
slavije. Iz našega mesta nas je v 
Velenju 22. Vsi smo zadovoljni, 
saj je akcija dobro organizirana. 
Ogledali smo si tudi Velenje, ki 
je izredno lepo mesto in vesel 
sem, da smo z njim pobrateni." 

Borislav Gnjatič, Novi Trav-
nik: „Mladi iz naše občine se 
vsako leto udeležujemo zveznih 
in lokalnih delovnih akcij. 
Tistih, k i so pripravljeni delati, 
je vedno dovolj. Zaradi tega 
smo bili tudi zelo veseli pobude 
mladih iz Velenja, da sodeluje-
mo na mladinski delovni akciji 

mladinski delovni akciji Šaleika 
magistrala sodeluje tudi trinajst 
mladih iz Subotice. Vesel sem, 
da sem prišel na to delovno 
akcijo. Delo je naporno, vendar 
tudi lepo. Dobro imamo organi-
zirano družabno življenje. Spo-
znal sem mnogo prijateljev, pre-
pričan pa sem, da bo to pri-
jateljstvo večno. Vesel sem tu-
di, da bo Šaleška magistrala, k i 
je za občino Velenje izrednega 
pomena, zgrajena z delčkom 
mojega dela." 

BORIS ZAKOŠEK 

V Braslovčah se danes začenja 
praznovanje tradicionalnega hme-
ljarskega praznika, ki ga letos pri-
pravljajo že sedemnajstič po vrst i 
Organizacija te zanimive prireditve 
je že vsa leta v rokah prizadevnih 
delavcev turističnega društva iz Bra-
slovč, letos pa sta j im v večji meri 
kot doslej priskočila na pomoč tud i 
sozd Hmezad in poslovna skupnost 
za hmeljarstvo, kar daje prazniku 
„zelenega zlata" tudi širši po me a 
Prireditve o b letošnjem praznovanju 

Borislav Gnjatič 
Šaleška magistrala. Prišlo nas je 
triindvajset Prvič sem sodeloval 
na mladinski delovni akciji v 
Ormožu. Bilo mi je všeč. Tudi 
tukaj je lepo. Spoznal sem mno-
go mladih iz petih jugoslovan-
skih mest Tudi v prihodnje se 
bom udeleževal podobnih de-
lovnih akcij." 

Mihael Pap, Subotica: „Na 

Mihael Pap 

„NAŠ CAS" , glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo Vele-
nje, Velenje, Foitova 10, p. o. 

,,NAS Č A S " je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarja 
1973 j e izhajal kot štirinajst-
dnevnik „ŠALEŠKI R U D A R " , 
kot tednik pa izhaja ,,NAŠ 
Č A S " od 1. januarja 1973 na-
prej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek (direktor in glavni urednik), Stane 
Vovk (odgovorni urednik), Jože Krajnc, Janez Plesnik, Mira Tamše, 
Boris Zakošek ter Niko Kupec in Dušan Lazar ( tehnična urednika). 

Izhaja ob petkih - Uredništvo in uprava 63320 Velenje, Foitova 
. 10, poštni predal 89, telefon (063) 8 5 0 - 0 8 7 - Brzojavni naslov: 
Informativni center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 4 dinarje, letna naročnina 180 dinarjev 
(za inozemstvo 360 dinarjev). 

Žiro račun pri SDK, podružnici Velenje 5 2 8 0 0 - 6 0 3 - 3 8 4 8 2 . 
Grafična priprava ČZP „Dolenjski l is t" Nouo mesto, tisk tiskarna 

„Ljudska pravica" Ljubljana. 
Nenaročenih rokopisov in f c . i g r a f i j ne vračamo. 
Za ,,NAS Č A S " se po mnenju Sekretariata •> informacije izvršnega 

sveta Skupščine SR Slovenije številka 4 2 1 - , , '72 od 8. februarja 
1974 ne plačuje temeljnega davka od prometa proizvodov. 

hmeljarskega dne se pričenjajo 
danes, v petek 10. avgusta s posvel 
vanjem hmeljarskih tehnologov " 
venije, ki bo ob 9. uri v avli bra: 
ške osnovne šole. 

Jutri , v soboto 11. avgusta se 
praznik hmeljarjev nadaljeval najpi 
s tradicionalnim odbojkarskim ti 
nirjem za pokal turističnega društi 
Braslovče ob 15. uri popoldne, m 
pa zvečer ob 19. uri s pro me nad m 
koncer tom godbe na pihala pn 
zgradbo sozda Hmezad v Žalcu 
soboto se bo druj>i dan praznoval 
zaključil s srečanjem slovensk 
hmeljarjev v Žalcu, kjer bodo 
delili priznanja in izvolili hmelj! 
princeso ter starešino in z vesel 
hmeljarskim rajanjem, ki ga pri 
ljajo na prireditvenem prostoru 
Braslovčah. V nedeljo dopoldne 
10. uri bo na sporedu še ena 
va športna prireditev, ko bodo 
novi plastični smučarski skakalnia 
Braslovčah nastopili smučarji si 
kalci 

Osrednji in hkrati zaključni i 
letošnjega praznovanja hmeljarske 
dne, pa se b o pričel v nedeljo obl 
uri popoldne s slavnostnim spra 
dom, ki b o iz središča BraslovčU 
nil prot i prireditvenemu prostori 
prikazal hmeljarstvo. Tu bodo 
stavili starešino in hmeljsko princt 
ter pripravili tekmovanje v hmelj 
skih veščinah za veliko zlato kol 
lo. Prireditev se bo kot običajno 
ključila z zabavnim popoldnevi 
med Savinjskimi hmel jar j i 

Sicer pa imajo hmeljarji po » 
Savinjski dolini ta čas polne io 
dela, saj je letošnje obiranje hme 
takorekoč pred vrat i Kmet? 
strokovnjaki ocenjujejo, da boleli 
nja proizvodnja hmelja zaradi slai 
vremenskih pogojev za kakih lOl 
20 odstotkov slabša od lanske. N 
slabše proizvodne rezultate bo 
dosegli s sorto Golding, nekoli 
boli še pa s sortami Aurora in Ati 

J. KRAJI 

• » M l 

UP if VELENJE SPOROČA 

Od 13. avgusta naprej velika razprodaja 
v trgovini M na Cankar jevi cesti 
v Ve lenju 
Tovarniško znižanje cen izdelkom 
od 311 do m% 

vas reši skrbi pred pričetkom novega 
O B I S K V V E L E B L A G O V N I C I šolskega leta. 

Na oddelkih Veleblagovnice vam nudimo 
veliko izbiro in po ugodnih cenah: nama VELENJE ŠOLSKE TORBICE, PERESNICE, COPATE, ZVEZKE 

iN OSTALE DROBNE ŠOLSKE POTREBŠČINE 

Skrb za gozdove ima seveda veliko razsežnosti, k i 
pa se j ih vsi vedno ne zavedamo ali pa se j ih 
nočemo. Gozdatje in druge, k i skrbijo za to, bi 
bilo treba večkrat in v večji meri podpreti, če ne 
želimo še bolj okrniti neprecenljivega bogastva, k i 
ga nudijo gozdovi. Kot da o tem razmišlja tudi 
malček med mladimi smrekicami in morda bo 
njegovo (in drugih) razmišljanje le rodilo ustrezne 
sadove. (J. P.) 

Čeprav je jesen čas poljščin in kmetovalcev, pa 
tudi sedaj dela ni malo. Dozorel je hmelj, dozore-
la pšenica, sedaj pa se je razbohotila tudi koruza 
in kaj kmalu bodo kmetje potrgali okusne storže, 
sad trdega dda. Čeprav nismo ravno kmetijsko 
področje, pa vsaka obddana njiva prispeva svoj 
delež k našemu blagostanju. (B. Z.) 

GOBARSKA SREČA - Gobanka sreča se 
gred dnevi široko nasmehnila Antonu Žepu 
Sercerjeve 12 v Velenju. Našd je tri ajdovke-vt 
kanke, saj so tehtale 82,84 in 63 dekagramo 
Kje j ih je odkril, nam stari gobar seveda ni i 
upal. Prav gotovo pa bodo kar s fotografije mai 
koga zvabile k iskanju. (J. K ) 

V Šoštanju je pričelo te dni gradbeno industrijsko 
podje t je Vegrad Velenje z g r r d n j o stanovanjskega bloka, 
v ka terem b o 19 stanovanj, i pritličnih prostorih pa bo 
imel prostore vzgojno varstveni zavod. Kot je povedal 
vodja graalššča, Branko Hladin, naj bi bil objekt predan 
svojemu namenu v začetku junija prihodnje leto. 
Investitoija objekta sta samoupravna interesna stano-
v anjska skupnost in skupnost otroškega varstva, investi-
cijska vrednost pa znaša 13 Ujonov dinarjev. (M.T.) 


